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skELIEZOVSKÝ
S P R A V O D A J C AŽ

Platí pre všetky družstvá, že cieľom 
účinkovania v jarnej časti tejto sezóny 
je udržanie sa v aktuálnej súťaži. Nebude 
to jednoduchá úloha, veď dospelí po 15 
kolách fi gurujú na poslednom mieste s 
15 prehrami, 8-bodovým odstupom za 
predposledným tímom s negatívnym 
skóre 3:64...
                        (Viac na 9. str.)

4−5

Od februára prichádza 
záchranka bez lekára... 
Máme sa obávať?

Prvá fáza projektu revitalizácie vnútroblokov želiezovských sídlisk pokračovala v polovici januára na Slnečnej ulici, kde boli vybudované nové 
chodníky a parkovacie plochy. Ako sme o tom informovali v decembrovom čísle našich novín, práce už prebehli aj na Mierovej ulici v lokalite 
medzi bytovými domami, kde boli vybudované nové chodníky. Druhá fáza realizácie projektu sa začne po čiastočnom oteplení rozšírením 
existujúceho detského ihriska na sídlisku na Mierovej ulici. 
Na projekt revitalizácie vnútroblokov sídlisk získalo mesto Želiezovce nenávratný fi nančný príspevok vo výške 280 tisíc eur. Z mestského 
rozpočtu ho spolufi nancuje vo výške 5 %, čiže necelých 15 tisíc eur.       (foto: ik)
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Mestské zastupiteľstvo v Želiezovciach 
zasadlo na svojom prvom tohtoročnom, 
v poradí už 4. zasadnutí v stredu 25. januára 
v sobášnej sieni mestského úradu. Hneď v 
úvode rokovania si poslanci urobili krátku 
prestávku, počas ktorej prediskutovali 
najbližší bod – aktualizáciu členstva 
v školských samosprávach mesta. Po nej sa 
uzniesli na odvolaní doterajších členov rád 
škôl a školských zariadení, delegovaných 
za mesto v roku 2019. Následne delegovali 
nových členov, reprezentujúcich 
v jednotlivých školských radách vzdelávacích 
inštitúcií zriaďovateľa. 
Do rady školy (RŠ) pri ZŠ Želiezovce 
delegovalo MsZ týchto poslancov: Pavol 
Polka, Kazimír Kovács, Ladislav Sokol, Peter 
Kokoška. Do RŠ pri ZŠ s VJM: Ladislav 
Sokol, Tibor Csenger, Ľudovít Baka, Ákos 
Csonka. Do RŠ MŠ na Ul. SNP 9: Pavol Polka, 
Ladislav Boška, Tibor Csenger. Do RŠ MŠ 
s VJM: Marek Kepka, Ákos Csonka. Do RŠ 
MŠ v Mikule: Estera Juhászová, Pavel Ivan. 
Do RŠ ZUŠ F. Schuberta: Estera Juhászová, 
Marek Kepka, Ľudovít Baka, Pavol Polka. 

Do mestskej školskej rady: Marek Kepka, 
Monika Melichová. 
Zastupiteľstvo schválilo predaj 
pozemku s rozlohou 54 m2 spoločnosti 
Západoslovenská distribučná (ZsD), 
a.s. za cenu 100 eur. Pozemok je určený 
na výstavbu trafostanice pre potreby 
plánovaného komplexu bytových domov 
s 90 bytovými jednotkami na Letnej 
ulici. V súvislosti s témou Tibor Csenger 
poznamenal, že v tesnom susedstve 
pozemku, na ktorom sa plánuje výstavba 
týchto bytov, je poľnohospodárska pôda, 
ktorú nevlastní mesto, a teda nemá priamy 
vplyv na charakter jeho využívania, čo môže 
niesť určité riziko. Na jeho dotaz primátor 
Ondrej Juhász vyhlásil, že mesto v minulosti 
kontaktovalo majiteľa pozemku so žiadosťou 
o zámenu parciel. Nedošlo k dohode, lebo 
jeho požiadavky boli pre mesto nesplniteľné 
a nevýhodné. Diskutujúci sa však zhodli 
v tom, že využitie pozemku je regulovateľné 
územným plánom mesta. MsZ schválilo aj 
zriadenie vecného bremena na pozemku 
s rozlohou 1873 m2 v prospech spoločnosti 

ZsD, a.s. v súvislosti s preložením káblov 
vysokého vedenia z dôvodu pripravovanej 
výstavby 90 bytových jednotiek na Letnej 
ulici. Vecné bremeno bolo zriadené 
bezodplatne a na dobu neurčitú z dôvodu 
hodného osobitného zreteľa, ktorým 
bolo rozšírenie infraštruktúry na náklady 
oprávneného z vecného bremena.
MsZ zobralo na vedomie informatívnu 
správu o zrušení verejnej obchodnej 
súťaže na predaj pozemku v centre mesta. 
Ako informoval vedúci oddelenia správy 
mestského majetku a služieb MsÚ, do súťaže 
sa prihlásil jediný záujemca, spoločnosť 
AVA-stav, realizujúca dostavbu kanalizácie 
v meste. Peter Haris dodal, že ani po 
mesiacoch rokovaní nedospeli k dohode 
o znení kúpno-predajnej zmluvy, preto 
bola súťaž napokon zrušená. Zastupiteľstvo 
zobralo na vedomie správu o výsledku 
kontroly hlavného kontrolóra, správu 
o kontrole plnenia uznesení a správu 
o činnosti mestskej polície za december 
minulého roka. 
    (ik)

Januárové zasadnutie MsZ

Delegovaní členovia školských rád 

V diskusii januárového zasadnutia MsZ 
bolo prerokovaných množstvo tém, medzi 
nimi napr. potreba zmeny mestského 
rozpočtu  v dôsledku zvýšenia cien energií, 
rekonštrukcia mestských komunikácií po 
dokončení výstavby kanalizácie, stav realizácie 
mestských projektov, otázka vyváženosti 
podpory základných škôl na území mesta, 
problémy s vývozom komunálneho odpadu 
na skládku v Sikenici a ďalšie. 
Tibor Csenger odporučil čo najrýchlejšie 
zvolať mestskú školskú radu vo veci 
zvýšených energetických nákladov miestnych 
škôl a v prípade potreby promptne upraviť 
aj mestský rozpočet s cieľom zabezpečiť 
prostriedky na krytie neočakávaných 
nákladov mesta a mestských organizácií. 
Navrhol aj upresniť poradie ulíc, ktoré budú 
rekonštruované po dobudovaní kanalizácie 
a určiť, aké iné opravy komunikácií sú žiadané 
na území mesta. V záujme toho odporučil 
zvolať komisiu výstavby, ktorej členovia by 
mali aj fyzicky prejsť ulice v meste a určiť 
problémové lokality s návrhom opatrení na 
celé volebné obdobie. 
Primátor Ondrej Juhász informoval 
prítomných o realizácii prebiehajúcich 
a rozpracovanosti pripravovaných projektov 

mesta. Načrtol očakávaný priebeh prác 
výstavby kanalizácie. Poznamenal, že na 
tento rok je na rekonštrukciu mestských 
komunikácií vyčlenených v rozpočte 150 
tisíc eur, v budúcnosti však bude potrebné 
zvýšiť ročný objem finančných prostriedkov 
na tento účel. Primátor informoval aj o tom, 
že v marci sa začnú práce na rekonštrukcii 
a rozšírení kapacity čistiarne odpadových 
vôd (ČOV) v Želiezovciach v hodnote 2,2 mil. 
eur. Súbežne tak s dobudovaním kanalizácie 
bude zmodernizovaná aj ČOV s kapacitou 
10 000 ekvivalentných obyvateľov. 
Vedúci oddelenia správy mestského majetku 
a služieb MsÚ informoval o problémoch 
s vývozom komunálneho odpadu. Peter Haris 
dodal, že bude nutné prehodnotiť súčasný 
zmluvný vzťah, vyhľadať najvhodnejšiu 
skládku v okolí a uzavrieť novú zmluvu o 
skládkovaní odpadu. 
Ústrednou témou diskusie boli nové ceny 
tepelnej energie pre mesto a niektoré 
organizácie, ktoré sa zvýšili vysoko nad 
očakávania. Z dostupných informácií 
vyplynulo, že pre mesto sa mesačné zálohy 
zvýšili o 50 %, v prípade ZŠ na Mierovej ulici 
išlo až o 110 %-né zvýšenie. 
V závere rokovania sa hovorilo o možných 

zdrojoch financovania rekonštrukcie ZŠ 
s VJM, keďže sa črtá aj možnosť získania 
zdrojov na opravu novej budovy. V súvislosti 
s príspevkom mesta na financovanie škôl, 
o ktorom MsZ rozhodovalo koncom roka 
2022,  Pavol Polka vyhlásil, že bola narušená 
krehká rovnováha medzi slovenskou 
a maďarskou školou, keďže v prepočte na 
jedného žiaka nedostali rovnaký príspevok. 
Vedúca finančného oddelenia MsÚ 
poznamenala, že finančný príspevok na 
jedného žiaka je vyšší v ZŠ s VJM, kde je 
menej žiakov. Monika Tomeková dodala: 
„V maďarskej škole majú menej žiakov, preto 
majú problém vyjsť z rozpočtu, v slovenskej 
takýto problém nikdy nemali. Keď chceme, 
aby podmienky v družinách a jedálňach 
boli rovnaké v oboch školách, musíme ich 
financovať rozdielne. Nebol by problém, keby 
tu boli dve slovenské alebo dve maďarské 
školy, takto to však problém je, keď jedna je 
slovenská, druhá maďarská. Nedeľme sa tak, 
lebo budovy sú naše a my sme tu od toho, aby 
sme rovnováhu zabezpečili. Aj keď v číselnom 
vyhodnotení je, v dopade na celkový rozpočet 
ten rozdiel nie je výrazný, jedna škola dostala 74 
%-nú, druhá 72 %,-nú dotáciu.“         
      (ik)

Súbežne s dobudovaním kanalizácie bude 
zmodernizovaná aj čistiareň odpadových vôd
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V sobotu 21. januára sa od 7:00 hodiny 
ráno do 22:00 hodiny večer na Slovensku 

konalo referendum, v ktorom sa oprávnení 
voliči mohli vyjadriť, či súhlasia s tým, aby 
sa volebné obdobie NR SR mohlo skrátiť 
referendom alebo uznesením parlamentu 
formou zmeny Ústavy SR. 

V Želiezovciach bolo vytvorených 7 
volebných okrskov, totožných s volebnými 

o k r s k a m i 
vytvorenými v 
m i nu l o r o č ný c h 
k o m u n á l n y c h 
a krajských voľbách. 
Zo 7 volebných 
miestností bolo 
5 vytvorených 
v centrálnej časti 
mesta – dve v dome 
kultúry, po jednom 
na mestskom 
úrade, v budove 
ZŠ a ZŠ s VJM. 
Volebná miestnosť 
bola vytvorená aj 
priestoroch MŠ 

v Mikule a kultúrneho domu vo Svodove. 
Už v prvých hodinách konania referenda bolo 
zrejmé, že v meste bude účasť mimoriadne 
nízka, keď v do 11:00 hodiny predpoludním 
ani v jednej z hlasovacích miestností 

neevidovali účasť vyššiu ako 50 občanov. Do 
večera pristúpilo v Želiezovciach k volebným 
schránkam 908 občanov, čo predstavuje 16,19 
%-nú účasť v referende, ďaleko zaostávajúcu 
za celoštátnym údajom 27,25 %. 
Želiezovský výsledok v oblasti účasti 
na referende zaostáva aj za okresným 
údajom 24,41 %, ako aj za účasťou v celom 
Nitrianskom kraji, ktorá dosiahla 27,17 %. 
V celoštátnom meradle hlasovalo za 97,51 
% zúčastnených občanov, 1,54 % bolo 
proti, neplatných bolo 0,93 % hlasov. Za 
Nitriansky kraj bol pomer hlasov za 97,47 %, 
proti 1,59 %, neplatných bolo 0,93 % hlasov. 
V okrese Levice bolo 96,89 % zúčastnených 
voličov za, 2,11 % proti, neplatných bolo 
0,98 % hlasov. V Želiezovciach hlasovalo za 
návrh 872 občanov, čo predstavuje 96,03 % 
zúčastnených voličov, proti 27 občanov, čiže 

2,97 %, neplatných bolo 0,99 % hlasov. 
Najviac ľudí  prišlo vyjadriť svoj názor 
v okrsku č. 3 (Mierová osada), kde 
ich bolo 160, najmenej v okrsku č. 1 
(Svodov), kde k schránkam pristúpilo 
iba 51 občanov. Účasť v jednotlivých 
okrskoch sa pohybovala od 12,19 % 
po 18,9 %. Zaujímavosťou bol vysoký 
pomer odpovedí NIE v 6. želiezovskom 

volebnom okrsku, kde takto odpovedalo až 
8,41 % zúčastnených občanov.
Januárové referendum bolo neplatné, pretože 
sa na ňom nezúčastnila nadpolovičná väčšina 
oprávnených voličov.   (ik)

Referendum neplatné, 
v Želiezovciach s účasťou iba 16,19 %

okrsok č.  účasť – počet (v %) ÁNO – počet (v %)  NIE – počet (v %) Neplat. hlasov (v %)
    1   51 (18,21 %)    47 (92,15 %)  3 (5,88 %)         1,96 %
    2 133 (18,21 %)  130 (97,74 %)  1 (0,75 %)         1,50 %
    3 160 (15,95 %)  154 (96,25 %)  6 (3,75 %)              0 %
    4 142 (12,19 %)  139 (97,88 %)  3 (2,11 %)              0 %
    5 159 (18,90 %)  154 (96,85 %)  4 (2,51 %)         0,62 %
    6 107 (17,39 %)    98 (91,58 %)  9 (8,41 %)              0 % 
    7 156 (16,01 %)  150 (96,15 %)  1 (0,64 %)          3,20 %

Strašiak v podobe vysokých nákladov na 
energie neobchádza ani naše mesto. Po 
rozhodnutí Úradu na reguláciu sieťových 
odvetví v závere minulého roka boli v januári 
doručené predpisy mesačných záloh na teplo 
aj želiezovským zákazníkom spoločnosti Teplo 
GGE. Cenový nárast je výrazný tak v prípade 
mesta, ako aj miestnych základných škôl. 
„Na plyn a elektrickú energiu máme podpísané 
dlhodobé kontrakty, v ich prípade sa ceny 
pre mesto nemenia. Koncom januára sme 
dostali cenové kalkulácie od Teplo GGE na 
dodávku tepla. Aj keď sa cena slamy nemení, 
došlo k drastickému nárastu cien tepla, na 
ktorý budeme musieť reagovať. V prípade 
potreby pristúpime k úsporným opatreniam 
– regulácii verejného osvetlenia, odstaveniu 
verejných budov, napr. štadióna, telocvične 
T18, domu kultúry, prípadne, podobne ako 

v predvianočnom období, aj k práci úradníkov 
z domu s tým, že stránkové hodiny na úrade 
budú zabezpečené. Školské a predškolské 
zariadenia nechceme obmedzovať,“ vyhlásil 
primátor Ondrej Juhász v reakcii na zvýšené 
ceny tepelnej energie. Ako nás informoval 
vedúci oddelenia správy mestského majetku 
a služieb, podľa návrhu mesačných preddavkov 
vzrastú náklady mesta na teplo o asi 50 % 
oproti minulému roku. „V číslach to znamená 
okolo 37 tisíc eur, aj keď vyúčtovanie za minulý 
rok sme ešte nedostali. Očakávame, že určitý 
preplatok nám bude vrátený, na tohtoročné 
čísla to však nebude mať výrazný vplyv,“ 
dodal Peter Haris. Poznamenal, že materské 
školy na SNP 9 a v Mikule vykurujú zemným 
plynom, ceny ktorého má mesto dlhodobo 
zazmluvnené, tam nárast nehrozí. Vyčíslenie 
nákladov v prípade MŠ s VJM, vykurovanej 

z centrálnej kotolne Teplo GGE, ešte nemal 
k dispozícii. 
Nárast nastal aj v prípade oboch základných 
škôl. Kým ZŠ s VJM počíta s nárastom 
nákladov na teplo o 57 %, v prípade ZŠ na 
Mierovej ulici je podľa vyčíslenia mesačných 
nákladov projektovaný nárast o vyše 100 
%. Konečné ceny samozrejme ovplyvní aj 
množstvo dodávaného tepla, ktoré závisí 
od počasia. To bolo zatiaľ k odberateľom 
priateľské, preto je namieste počítať s tým, 
že konečné ceny budú nižšie. Navyše, ako 
poznamenala ekonómka mesta Monika 
Tomeková, zvýšenie cien energií v prípade škôl 
zrejme zadotuje ministerstvo školstva, mesto 
bude musieť zabezpečiť úhradu zvýšených 
nákladov iba na školské jedálne a kluby. Pre 
vzniknutú situáciu sa už vo februári pripravuje 
zmena rozpočtu.    (ik)

Výrazne sa zvýšili náklady na teplo, 
mesto pripravuje zmenu rozpočtu aj úsporné opatrenia
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Aj keď to podľa všetkého nenabralo 
mohutné rozmery,  v uplynulých týždňoch 
sa v meste a jeho okolí rozšírila správa 
o plánovanom zrušení stanice rýchlej 
lekárskej pomoci (RLP) v Želiezovciach. 
Po zatvorení želiezovskej nemocnice pred 
18 rokmi a ambulancie lekárskej služby 
prvej pomoci, tzv. lekárskej pohotovosti 
v roku 2018 vyznieva táto informácia naozaj 
hrozivo. Až do takej miery, že sa otázkou 
začiatkom roka zaoberali aj predstavitelia 
obcí Dolnohronského regionálneho 
združenia. Starostovia poverili primátora 
Želiezoviec Ondreja Juhásza a starostu 
Hronoviec Róberta Csudaia rokovaním 
s predstaviteľmi spoločnosti ZaMED, s.r.o., 
prevádzkujúcej záchrannú zdravotnú službu 
(ZZS) v Želiezovciach. 
Ich stretnutie s Matejom Polákom, riaditeľom 

spoločnosti ZaMED sa uskutočnilo 20. 
januára. Riaditeľ záchrannej zdravotnej 
služby so sídlom v Komárne informoval 
zástupcov samospráv o plánovaných 
zmenách v prevádzkovaní ambulancie ZZS 
v Želiezovciach. Následne v liste zaslanom 
primátorovi Ondrejovi Juhászovi detailne 
opísal podmienky fungovania želiezovskej 
ambulancie od 1. februára 2023, kedy 
malo dôjsť z zmene charakteru služby. Jej 
podstatou je, že záchranná zdravotná služba 
v Želiezovciach nekončí, iba sa od 1. 2. 2023 
transformovala z rýchlej lekárskej pomoci na 
rýchlu zdravotnú pomoc (RZP). 

Zmena? Prečo? 
 „Zmena typu ambulancie ZZS so sídlom 
v Želiezovciach bola uskutočnená na 
základe rozhodnutia Úradu pre dohľad nad 
zdravotnou starostlivosťou. Rozhodnutie 
o zmene typu ambulancie ZZS bolo 
zrealizované v zmysle zákona na podnet 
poskytovateľa záchrannej zdravotnej služby 
na základe súhlasu MZ SR a po predošlom 
súhlasnom stanovisku Operačného strediska 

záchrannej zdravotnej služby SR po 
vyhotovení analýzy dopadov transformácie 
ambulancie ZZS v Želiezovciach. V žiadnom 
prípade nešlo o jednostranné rozhodnutie 
ktoréhokoľvek z dotknutých subjektov,“ píše 
Matej Polák. Ako dodal, dôvodom tejto 
zmeny bol počet, druh a štruktúra zásahov 
RLP, ktorá dlhodobo poukazovala na to, 
že poskytovanie ZZS by bolo vhodnejšie 
zabezpečovať ambulanciou typu rýchlej 
zdravotnej služby. Analýzou diagnóz 
pacientov v rámci primárneho zásahu RLP 
Želiezovce sa zistilo, že v drvivej väčšine 
išlo o zásahy nevyžadujúce v posádke 
ZZS lekára. V dlhodobom priemere išlo 
o jeden zásah teoreticky indikovaný pre 
lekára za 3 dni nepretržitej služby. „Z 
dôvodu nízkej opodstatnenosti lekárskych 
výkonov pri zásahoch v spádovej oblasti 
posádky RLP Želiezovce boli na zásahy do 
tohto územia často vysielané vzdialenejšie 
posádky typu RZP, najmä z Kolty, Ipeľského 
Sokolca a Šiah. Za rok 2022 bola viac než 
polovica zásahov u pacientov v Želiezovciach 
realizovaná inými, vzdialenejšími posádkami 
RZP, nie posádkou RLP Želiezovce. Tým sa 
predlžoval dojazdový čas posádok ZZS do 
mesta Želiezovce a okolitých obcí,“ tvrdí 
riaditeľ ZaMED a dodáva, že zmenou 
charakteru služby z typu RLP na RZP sa 
skráti priemerný dojazdový čas záchranky 
v Želiezovciach, pretože zásahy v meste 
môže riešiť priamo želiezovská posádka. 
Zároveň v liste informoval, že mesto i jeho 
okolie je dostatočne pokryté okolitými 
posádkami RLP, ktorých dojazdové 
vzdialenosti sa nevymykajú bežnému 
štandardu (RLP Levice 24 km, RLP Štúrovo 
30 km, RLP Vráble 38 km, RLP Nové Zámky 
41 km, vrtuľníková ZZS v Nitre je v leteckej 
vzdialenosti 50 km). 

Jasno v pojmoch
Čo však znamená pre obyvateľov regiónu 
zmena typu ambulancie z rýchlej 
lekárskej pomoci na rýchlu zdravotnú 
pomoc? Záchrannú zdravotnú službu 
v SR zabezpečuje operačné stredisko ZZS 
a poskytovatelia ZZS. Operačné stredisko 
je štátna príspevková organizácia, ktorej 
zriaďovateľom je Ministerstvo zdravotníctva 
SR. Okrem iných aktivít zabezpečuje príjem, 
spracovanie tiesňového volania záchrannej 
zdravotnej služby, realizáciu odozvy na 
tiesňové volanie a v prípade potreby 
vydáva pokyn ambulancii záchrannej 
zdravotnej služby na zásah. Poskytovatelia 
ZZS zabezpečujú neodkladnú zdravotnú 
starostlivosť ambulanciami záchrannej 

zdravotnej služby. Sú základnou záchrannou 
zložkou Integrovaného záchranného systému, 
ktorá vykonáva záchrannú zdravotnú službu 
na zásahovom území SR. Na Slovensku je 13 
poskytovateľov záchrannej zdravotnej služby, 
ktorí zabezpečujú sieť ZZS, pozostávajúcu 
z 328 staníc ZZS. Jedným z poskytovateľov 
je aj spoločnosti ZaMED, prevádzkujúca 
aj ambulanciu ZZS v Želiezovciach. 
V nepretržitej pohotovosti k zásahom je 86 
ambulancií rýchlej lekárskej pomoci (niektoré 
pôsobiace ak mobilná intenzívna jednotka), 
188 ambulancií rýchlej zdravotnej pomoci, 
47 ambulancií RZP-S, určených na tzv. 
sekundárne prevozy medzi nemocnicami a 7 
ambulancií vrtuľníkovej ZZS. 

Štruktúra posádok ZZS 
Ako na svojej webovej stránke informuje 
spoločnosť Unilabs Slovensko, s.r.o., každý 
z týchto typov ambulancií má predpísané 
personálne zabezpečenie, materiálne 
a technické vybavenie. 
Ambulanciu rýchlej zdravotnej pomoci 
tvoria dvaja členovia v zložení zdravotnícky 
záchranár a vodič ambulancie, prípadne 
dvaja zdravotnícki záchranári (jeden v 
pozícii vodiča). Niektoré z týchto ambulancií 
sú doplnené o inkubátor na transport 
novorodencov.
Ambulancia rýchlej lekárskej pomoci je 
zložená z troch členov: lekár so špecializáciou 
urgentná medicína, anestéziológia a 
intenzívna starostlivosť (prípadne s inou 
špecializáciou), zdravotnícky záchranár a 
vodič ambulancie, prípadne lekár a dvaja 
zdravotnícki záchranári. 
Ambulancia rýchlej lekárskej pomoci/mobilná 
intenzívna jednotka (RLP/MIJ). V porovnaní 
s predošlým typom RLP je doplnená o 
inkubátor, čiže je schopná zabezpečiť 
starostlivosť o novorodenca v kritickom stave. 
Zloženie posádky je rovnaké.
Vrtuľníková záchranná zdravotná služba 
poskytuje možnosť transportu vzduchom 
vďaka špeciálne vybavenému vrtuľníku. 
Posádku VZZS tvorí lekár, zdravotnícky 
záchranár a pilot. 

Aký je rozdiel v kompetenciách medzi RLP 
a RZP?
„Zdravotnícky záchranár je zdravotnícke 
povolanie špeciálne pre záchranky, neskôr 
sa to rozšírilo o možnosť pracovať aj 
na urgentnom príjme v nemocnici. Sú 
to ľudia, ktorí na vysokej škole študujú 
medicínu zameranú špeciálne na urgentnú 
zdravotnú starostlivosť. Ich predmety sú 
veľmi obdobné ako predmety na medicíne, 

Záchranná zdravotná služba v Želiezovciach nebola 
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zrušená, od februára funguje za iných podmienok
samozrejme ťažisko je na praktickej časti 
a témach priamo sa dotýkajúcich urgentu. 
Sú pripravení na to, aby samostatne pôsobili 
na záchranke. Z 330 posádok na Slovensku sú 
pomaly tri štvrtiny čisto záchranárske, čiže 
systém stojí na záchranárskych posádkach 
a lekárske služby sú určené len na úzky 
výsek stavov, ktoré zdravotník nevie zvládnuť 
a je potrebná pomoc lekára,“ povedal 
začiatkom roka v  spravodajskej televízii 
TA3 riaditeľ spoločnosti ZaMED Matej 
Polák. Odborník dodáva, že zdravotnícki 
záchranári sú popri lekároch na Slovensku 
jedinými zdravotníckymi pracovníkmi, ktorí 
môžu samostatne určiť diagnózu pacienta 
a samostatne mu podávať liečbu. „Zdravotní 
záchranári v posádke RZP Želiezovce sú 
vysokoškolsky vzdelaní odborníci v odbore 
Urgentná medicínska starostlivosť, ktorí 
v zmysle platných zákonov zasahujú pri 
akomkoľvek vážnom akútnom zdravotnom 
stave pacienta. V zmysle platnej legislatívy 
môžu pacientovi podávať potrebné lieky 
a samostatne rozhodujú o tom, do ktorej 
nemocnice a na aké oddelenie bude pacient 
transportovaný s cieľom ďalšej liečby,“ píše 
riaditeľ ZaMED, s.r.o. v liste adresovanom 

primátorovi. Ako v televíznej relácii dodal, 
v prípade potreby a naliehavého stavu je 
k pacientovi popri RZP zároveň vyslaná aj 
posádka RLP. 

Trend potvrdený praxou
Predstaviteľ prevádzkovateľa ZZS 
v Želiezovciach ďalej dodal, že zdravotnícki 
záchranári RZP už viac 
ako 10 rokov zabezpečujú 
väčšinu zásahov na 
Slovensku samostatne 
a k spokojnosti pacientov. 
K zmene typu ambulancie 
z RLP na RZP, ktorá 
vo februári prebehla 
v Želiezovciach, došlo 
v SR už mnohokrát. „V 
každom prípade sa po 
takejto zmene preukázalo, že 
posádka pola vyťaženejšia, 
zrealizovala viac zásahov 
ako v režime RLP – stúpla 
teda jej opodstatnenosť a pomohla viacerým 
občanom, ako by pomohla v režime RLP. 
Súčasne s každou takouto zmenou sa znížil 
priemerný dojazdový čas posádok ZZS 

v sídle posádky a priľahlých obciach.“ Matej 
Polák prízvukuje, že rozhodnutie o zmene 
typu ambulancie nemá ani politický, ani 
ekonomický charakter, je to odborné 
rozhodnutie, prijímané výlučne subjektmi 
zodpovednými za kvalitu poskytovanej 
záchrannej zdravotnej služby. Na konci 
svojho listu predstaviteľov samospráv 

aj občanov ubezpečuje, že neodkladná 
zdravotná starostlivosť bude obyvateľom 
mesta a priľahlých obcí poskytovaná naďalej 
bez akejkoľvek negatívnej zmeny. 
       Ladislav Levicky, foto: ZaMED

Pre vytvorenie celkového obrazu sme 
o vyjadrenie požiadali aj Úrad pre dohľad nad 
zdravotnou starostlivosťou (ÚDZS), ktorý 
vydal povolenie na zmenu typu ambulancie 
Záchranného zdravotného systému (ZZS) 
v Želiezovciach. Hovorkyňa úradu Monika 
Hudecová na našu otázku potvrdila, že 
v uplynulých rokoch vydal úrad dve povolenia 
na zmenu typu ambulancie, pokles úrovne 
poskytovaných zdravotníckych služieb však 
nebol zaznamenaný, keďže z dotknutých 
regiónov neprijali žiadna sťažnosť ani podnet 
podobného charakteru. 
Ku koľkým takýmto zmenám z RLP na RZP 
došlo v SR za uplynulých napr. 10 rokov? 
– Úrad pre dohľad nad zdravotnou 
starostlivosťou má kompetenciu vydávať 
povolenia na prevádzkovanie ambulancií 
záchrannej zdravotnej služby od 1. 6. 2019, 
preto disponuje údajmi o zmene typu 
ambulancie rýchlej lekárskej pomoci (RLP) na 
ambulanciu rýchlej zdravotnej pomoci (RZP) 
len za toto obdobie. V tomto období vydal náš 
úrad dve povolenia na zmenu typu ambulancie 
záchrannej zdravotnej služby z RLP na RZP.
Boli po týchto zmenách zaznamenané 
podania, týkajúce sa úrovne služieb ZZS, 

na váš úrad z dotknutých regiónov? Ak áno, 
čoho sa týkali? 
– Neevidujeme žiadny podnet po zmene 
typu ambulancií z RLP na RZP, týkajúci sa 
úrovne služieb záchrannej zdravotnej služby 
z dotknutých regiónov.
Aké okolnosti skúma ÚDZS pri rozhodovaní 
o zmene typu ambulancie ZZS? 
– Pri vydávaní povolenia na zmenu typu 
ambulancie záchrannej zdravotnej služby 
z RLP na RZP úrad skúma, či boli splnené 
podmienky ustanovené zákonom č. 578/2004 
Z. z. o poskytovateľoch zdravotnej starostlivosti, 
zdravotníckych pracovníkoch, stavovských 
organizáciách v zdravotníctve a o zmene a 
doplnení niektorých zákonov v znení neskorších 
predpisov, teda či žiadosť o povolenie zmeny 
typu ambulancie záchrannej zdravotnej služby 
spĺňa predpísané náležitosti. K žiadosti o zmenu 
typu ambulancie záchrannej zdravotnej 
služby z RLP na RZP musí byť pripojené 
stanovisko operačného strediska tiesňového 
volania záchrannej zdravotnej služby a čestné 
vyhlásenie žiadateľa, že sa nezmenili údaje, na 
ktorých základe sa vydalo pôvodné povolenie 
na prevádzkovanie ambulancie záchrannej 
zdravotnej služby. Zákonnou požiadavkou na 

vydanie povolenia na zmenu typu ambulancie 
záchrannej zdravotnej služby je aj súhlas 
Ministerstva zdravotníctva SR s touto zmenou 
za splnenia podmienky, že zmenou nedôjde k 
zníženiu dostupnosti a kvality poskytovania 
záchrannej zdravotnej služby v zásahovom 
území.
Hovorkyňa ÚDZS zároveň dodáva, že súčasný 
stav prináša do systému rozhodovania 
o prevádzkovaní ambulancií záchrannej 
zdravotnej služby určitý kompetenčný 
nesúlad. „Úrad nepovažuje za správny súčasný 
legislatívny stav, podľa ktorého má vydávať 
povolenia na prevádzkovanie ambulancií 
záchrannej zdravotnej služby. Vydávanie 
povolení je výkonom štátnej správy, preto musí 
byť v pôsobnosti príslušného orgánu štátnej 
správy, ktorým je Ministerstvo zdravotníctva 
SR. Táto agenda nemá byť v pôsobnosti úradu 
ako nezávislého regulačného a kontrolného 
orgánu, ktorý bol zriadený za účelom dohľadu 
nad subjektmi pôsobiacimi v zdravotníctve. 
Úrad preto opakovane navrhoval zmenu 
zákona, ktorou sa kompetencia vydávania 
povolení prenesie späť na Ministerstvo 
zdravotníctva SR.“
    (ik) 

ÚDZS neeviduje pokles úrovne služieb 
po prechode z RLP na RZP
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Kanalizácia z rôznych uhlov
Jedným z častých motívov na sociálnych 
sieťach Želiezovčanov sú fotografie áut, 
zapadnutých na uliciach s práve budovanou 
kanalizačnou sieťou. Často sú sprevádzané 
komentármi, v ktorých sa častujú vedúci 
predstavitelia mesta, v niektorých prípadoch 
aj hrubým spôsobom. Rovnako aj za údajne 
nekvalitnú prácu, vykonávanú pracovnými 
čatami v teréne. 
Popri tom, že na nepríjemnosti spojené 
s budovaním kanalizácie mesto vopred 
upozorňovalo, je pochopiteľné, že na všetko 
sa vopred pripraviť nedalo. Pochopiteľná 
je aj frustrácia obyvateľov, ktorí utrpeli 
majetkovú ujmu pri prejazde rozbitými 
ulicami. V tomto prípade platí, že o náhradu 
škody môžu požiadať zhotoviteľa stavby. 
„Zasypané pracovné šachty a priehlbiny 
sa vo väčšine prípadov napriek hutneniu 
môžu prepadávať. Preto sa ulice priebežne 
monitorujú a v priebehu čo najkratšieho 
času sú problémové miesta vyrovnané. Tieto 
komunikácie sú v súčasnosti považované 
za stavebný areál, žiaľ, ešte nedisponujeme 
technológiou, ktorou by sme dokázali 
predchádzať nepríjemnostiam spojeným 
s budovaním podzemnej infraštruktúry. Ak 
niekto utrpel dokázateľnú škodu následkom 
nečakaného prepadnutia zásypu v pracovných 
ryhách kanalizácie, môže si uplatniť náhradu. 
V zmysle zmluvy o dielo na zhotovenie stavby 
kanalizačnej siete škody preukázane spôsobené 
zhotoviteľom realizáciou kanalizácie 
mimo staveniska a vzniknuté na ostatnom 
majetku objednávateľa alebo na majetku 
tretích osôb znáša v prípade preukázania 
zhotoviteľ, odporúčame však vyhotoviť 

fotodokumentáciu,“ povedal Vojtech Kalló, 
referent Mestského úradu v Želiezovciach 
a dodáva, že kontakty sú uvedené na webovej 
stránke spoločnosti AVA-stav.
Čo sa týka spôsobu a kvality odvedenej práce 
pri budovaní kanalizácie, adresovať výčitky 
mestu nevedie k riešeniu, pretože mesto ako 
investor nezodpovedá sa realizáciu dodávky. 
Ako sme o tom v našich novinách písali 
v čase elektronickej aukcie, mesto nemalo 
žiadny vplyv na to, kto sa do súťaže prihlási, 
resp. kto a s akou cenovou ponukou v nej 
zvíťazí. Výber dodávateľa teda nebol v rukách 
ani primátora, ani poslancov. 
Ovplyvniť priebeh prác môže mesto 
v rámci kontrolných dní, organizovaných 
stavebným dozorom, alebo priebežne 
prostredníctvom stavebného dozoru, ktorý 
háji záujmy mesta vo vzťahu k dodávateľovi. 
„Mesto je síce objednávateľ, ale za celkovú 
stavbu zodpovedá dodávateľ, čiže spoločnosť 
AVA-stav. Stavebné čaty – subdodávatelia tiež 
nie sú zamestnancami mesta, zodpovedajú 
dodávateľovi. Mesto len zadalo objednávku, 
zrealizovalo verejnú  elektronickú aukciu, 
v ktorej vyhral súčasný zhotoviteľ,“ vyhlásil 
zástupca primátora Kazimír Kovács.
Viceprimátor mesta dodal, že druhú veľkú 
vlnu kritiky od časti občanov očakáva 
po skončení prác, kolaudácii stavby 
a schválení všeobecne záväzného nariadenia 
o povinnosti pripojenia sa k verejnej 
kanalizácii. Hoci pôjde o ďalšie finančné 
náklady pre domácnosti, finančná výhoda 
pripojenia bude podľa Západoslovenskej 
vodárenskej spoločnosti (ZsVS) nesporná 
už v horizonte niekoľkých rokov. Vodárenská 

spoločnosť vo svojej marketingovej kampani 
porovnala priemerné náklady likvidácie 
odpadových vôd formou odvozu zo žumpy 
a verejnou kanalizáciou. Pri spotrebe vody 
120 m3 za rok vychádza 12 vývozov žumpy 
na 900 eur, stočné za rovnaké množstvo 
odpadovej vody na 173 eur. Pri úspore 727 
eur ročne a predpokladaných nákladoch 
1200 eur za zriadenie kanalizačnej prípojky 
sa tieto náklady vrátia v priebehu dvoch 
rokov, tvrdí ZsVS. 
Práce na budovaní kanalizácie prebiehajú 
podľa harmonogramu, potvrdil koncom 
januára primátor Ondrej Juhász. „Dodávateľ 
dokončuje ulice vo Svodove a začal práce 
na tlakovej kanalizácii medzi Svodovom 
a Mikulou. Do dvoch týždňov by malo byť 
potrubie v zemi, potom pristúpia k prácam 
v mikulskej mestskej časti. Následne bude 
umiestnených 28 prečerpávacích staníc na 
území mesta. Súčasťou stavby je aj uvedenie 
miestnych komunikácií do pôvodného 
stavu spätnými úpravami – aplikovaním 
podkladového betónu, natiahnutím asfaltovej 
vrstvy a vyhrabličkovaním priľahlých 
trávnatých plôch.“ To všetko sa musí 
stihnúť do jesene tohto roka, pretože podľa 
harmonogramu sa projekt končí v októbri 
2023. 
V rámci budovania kanalizácia sa položí 
vyše 15 km kanalizačných rúr, ktoré 
zabezpečia likvidáciu odpadových vôd pre 
2063 obyvateľov mesta. Celkový rozpočet 
investície je 8 013 097,15 eur, z toho 
7 612 442,29 eur pochádza nenávratného 
príspevku EÚ a SR, spolufinancovanie mesta 
je vo výške 400 654,86 eur.   (ik) 

Začiatkom zimy bol dokončený projekt 
Zachovanie biodiverzity a vybudovanie novej 
zelenej infraštruktúry v meste Želiezovce. 
V rámci projektu s rozpočtom 270 tis. 
eur bola obnovená zeleň v intraviláne aj 
extraviláne mesta. O význame projektu 
sme už informovali, pre lepšiu ilustráciu 
jeho spoločenskej hodnoty si radšej urobme 
inventúru vysadenej zelene v jednotlivých 
lokalitách. 
Svodov – časť samota: dub letný 68 ks, topoľ 
biely 63 ks, jaseň štíhly 62 ks, celkom 193 ks.
Svodov – cintorín: stromov spolu 82 ks: 
kostrovité dreviny 27 ks, ovocné dreviny 27 
ks, ihličnaté stromy 28 ks, výplňové ihličnaté 
kry 40 ks, celkom spolu 122 ks; 
muchovník vajcovitý 3 ks, gaštan jedlý 1 
ks, čerešňa vtáčia 11 ks, lieska obyčajná 7 
ks, orech kráľovský 5 ks, jabloň domáca 4 

ks, moruša biela 2 ks, hruška obyčajná 5 
ks, dub letný 4 ks, jarabina mukyňová 4 ks, 
lipa malolistá 8 ks, borovica lesná 28 ks, tis 
obyčajný 40 ks.
Gaštanová alej: gaštan jedlý 27 ks, borovica 
lesná 49 ks, dub letný 3 ks, hrab obyčajný 
5 ks, čerešňa vtáčia 5 ks, hruška planá 3 
ks, jabloň planá 2 ks, orech kráľovský 1 ks, 
celkom 95 ks.
Živý plot, kríky: drieň obyčajný 30 ks, lieska 
obyčajná 6 ks, vtáčí zob obyčajný 40 ks, 
spolu 76 ks kríkov. Pod výsadbu vzrastlých 
stromov – brečtan popínavý – 2406 ks, lúčny 
trávnik (10 kg)  - 4,5 ks
Schubertova ulica: jaseň štíhly 16 ks. Živý 
plot: lieska obyčajná 6 ks, drieň obyčajný 30 
ks, zob vtáčí 40 ks, slivka trnková 30 ks, drieň 
krvavý 30 ks, kalina obyčajná 30 ks - spolu 
166 ks.

Hrádza popri Hrone: javor horský 15 ks, 
topoľ biely 19 ks, jaseň štíhly 5 ks, gaštan 
jedlý 9 ks, jabloň domáca 3 ks, slivka domáca 
6 ks, spolu 57 ks stromov.
   Spracoval (ik)

Výsadba v rámci projektu Biodiverzita
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Protifašistickí bojovníci rokovali 
na výročnej schôdzi
ZO Slovenského zväzu protifašistických 
bojovníkov v Želiezovciach zasadal na 
výročnej členskej schôdzi 18. januára. Na 
schôdzi sa zúčastnil nový predseda OO 
SZPB v Leviciach Jaroslav Éhn, primátor 

mesta Ondrej Juhász, predsedovia 
miestnych občianskych združení Katarína 
Šuchterová (JDS), Magdaléna Holková 
(MO-MS) a Pavol Ivan (OZ Mikulčan). 
Na schôdzi boli odovzdané členské preukazy 
novoprijatým členom, ako aj ďakovné listy 
a čestné uznania. Z rúk predsedu Oblastnej 
organizácie si ďakovný list prevzal primátor 
Ondrej Juhász, za aktívnu spoluprácu dostal 
toto ocenenie aj predsedseda OZ Mikulčan, 
predsedníčka JDS a vedúca speváckej 
skupiny Vrbovianka. Ďakovné listy boli 

udelené šiestym našim členom.
Správu o činnosti predniesol predseda 
ZO Slavomír Hrivnák, ktorý vyzdvihol 
bohatú činnosť ZO a dobrú spoluprácu s 
mestským zastupiteľstvom a jednotlivými 

o b č i a n s k y m i 
združeniami. Vďaka 
tejto súčinnosti sa 
podarilo zrealizovať 
pietne a spomienkové 
akcie nielen doma, ale 
i v Kalnej nad Hronom, 
Štúrove, Kameníne, 
Detve a Leviciach. 
Neoddeliteľnou súčasťou 
aktivity ZO sú aj 
kultúrne, humanitárne 
a zájazdové podujatia, 
napríklad zájazd 
do Skalice a na 
Oravu, prehliadka 
miestneho Múzea F. 
Schuberta a účasť na 
humanitárnej akcii Art 
for Help. Pripomenul 

aj nezastupiteľné miesto propagácie a 
informovanosti občanov v Želiezovskom 
spravodajcovi, Bojovníkovi a Slovenskej 
bráne. 

V 23. ročníku čitateľskej súťaže pre deti a mládež si opäť zmerali svoje 
čitateľské sily detskí členovia Mestskej knižnice Želiezovce. Posedenie 
pri vianočnom stromčeku bolo spestrené tvorbou pamätných listov 
a sledovaním rozprávok na námety Pavla Dobšinského. 
Čitateľská súťaž Mestskej knižnice v Želiezovciach pre detských 
čitateľov pod názvom Dobšinského posolstvo / Mezei bokréta 
2022 sa každoročne začína 2. apríla na Medzinárodný deň detskej 
knihy. Časť „Dobšinského posolstvo“ je určená pre deti čítajúce 
v slovenskom jazyku, časť Csontos Vilmos „Mezei bokréta“ pre deti 
čítajúce v maďarskom jazyku.
Na výherných miestach sa umiestnili -  v časti Dobšinského posolstvo: 
1. Peter Molnár, 9 rokov, 2. Eliška Žiaková, 8 rokov, Simona Hanulová, 
14 rokov, 3. Tibor Gurvai, 14 rokov, Klarisa Kovács, 9 rokov.
V časti Mezei bokréta: 1. Markovics Evelyn, 2 roky, 2. Tamara Rajová, 
14 rokov, 3. Krisztián Raj, 12 rokov.
Výhercom srdečne blahoželáme a prajeme im veľa úžasných knižných 
príbehov.      (MsK)

Dobšinského posolstvo / Mezei bokréta 2022

Ocenili členov ZO SZPB
ÚR SZPB v Bratislave udelila našim členom ocenenia, ktoré na Oblastnej konferencii  
odovzdal tajomník ÚR SZPB Viliam Longauer. Michal  Hangya získal  Medailu M. R. 
Štefánika II.stupňa, Slavomír Hrivnák Medailu M. R. Štefánika III. stupňa za významnú 
činnosť v presadzovaní pokrokových, demokratických a humanitárnych tradícií odkazu boja 
za slobodu a proti fašizmu.                                  (hk)

Skolaudujú 
vodovod vo V. Dvore
Koncom roka 2021 bola oficiálne ukončená 
investícia Západoslovenskej vodárenskej 
spoločnosti, a.s. (ZsVS) vo Veľkom Dvore, 
v rámci ktorej bola v tejto želiezovskej 
mestskej časti vybudovaná vodovodná sieť. 
Investičnú akciu zrealizovala spoločnosť vo 
vlastnej réžii za necelých 120 tis. €. Vďaka 
výstavbe vodovodu boli vybudované 
vodovodné prípojky pre 34 domácností. 
Ako začiatkom tohto roka vyhlásil 
primátor Ondrej Juhász, aj keď je stavba 
hotová niekoľko mesiacov, doteraz 
nebola skolaudovaná. Príčinou bol 
postoj Slovenského pozemkového fondu, 
ktorý je správcom viacerých dotknutých 
pozemkov, no z rôznych dôvodov 
dlhodobo nekomunikoval s partnermi. 
Kolaudácia má prebehnúť v priebehu 
februára.                  (ik)

VČS schválila správu o hospodárení a 
stave členskej základne a prijala plán 
hlavných úloh na r. 2023. Príjemným 
spestrením bolo vystúpenie speváckej 
skupiny Vrbovianka. Na záver sa predseda 
ZO poďakoval všetkým prítomným, zvlášť 
členom a sympatizantom, ktorí sa na 
podujatiach pravidelne zúčastňujú.     
         Slavomír Hrivnák, 
              predseda ZO SZPB v Želiezovciach
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Výsledky súťaží a olympiád žiakov ZŠ Želiezovce v šk. roku 2021/2022

Kto by nepoznal farebnú, po vrstvách 
v každom smere otáčateľnú kocku, maďarský 
vynález, ktorý v snahe o poskladanie 
dokáže poriadne potrápiť mozgové závity 
záujemcov? Kocka Ernő Rubika z roku 
1974 si podmanila celý svet a patrí medzi 
najznámejšie maďarské vynálezy. 
Bolo by však chybou domnievať sa, že 
ide o jedinú logickú skladačku. Tento 
žáner má nespočetné množstvo variant 
od najjednoduchších po najzložitejšie. 
V tomto prostredí prišiel na trh s inováciou 
želiezovský vývojár Peter Szusztor, ktorý svoj 
produkt pomenoval LogiQ a pri jeho návrhu 
si za základný materiál logickej skladačky 
zvolil kartónový papier. Zo skladačky je 
možné zložiť trojrozmerné formy, ktoré 
vďaka svojej malej hmotnosti a estetickému 
vzhľadu môžu byť použité aj ako 
dekoračné prvky. K poskladaniu produktu 
nepotrebujeme lepidlo ani iný chemický 
materiál alebo spojivo. Jedinečnosť produktu 
je v jeho 100-percentnej recyklovateľnosti. 
Produkty LogiQ je možné poskladať na 
základe priložených pokynov k použitiu, 
ale aj podľa vlastnej fantázie.  Prvoradým 
cieľom je šírenie princípov ochrany prírody 
a životného prostredia. 
V produktoch je skĺbená kreativita 
a umenie. Podporujú logické myslenie, 
tvorivosť, kreativitu tak v radoch detí, ako 

aj mládeže a dospelých. Radosť dokážu 
spôsobovať nielen jedinečným dizajnom, ale 
aj spôsobom vyhotovenia, navyše môžu byť 
použité ako dizajnové prvky v domovoch 
alebo kanceláriách.  
Environmentálna logika
90 percent hračiek a dizajnových prvkov, 
ktoré sa dnes objavia v predaji, je 
vyhotovených z umelej hmoty. 80 % z nich 
končí ako odpad. Cieľom želiezovských 

vývojárov preto bolo objaviť sa na trhu 
s ekologickým produktom z prirodzeného, 
biologicky rozložiteľného materiálu 
– recyklovaného papiera, vyrobeného 
v tuzemsku. 
„História hlavolamu LogiQ vznikla nevinne 
– pri pive. S kolegom Romanom sme sa 
rozprávali o životných výzvach, o tom, 
ako je dnes ťažké koncentrovať sa v práci, 
o stave nášho prostredia a o tom, ako dobre 
by bolo zrealizovať naše sny, predstavy. Po 
niekoľkých stretnutia náš rozhovor nabral 
spád a začal sa rodiť jeho výsledok. Po dvoch 

rokoch práce vznikol LogiQ – rozvojový 
prostriedok pre mladých a dospelých. Logická 
dizajnová skladačka z kartónu je venovaná 
najmä školákom a ľuďom pracujúcim 
v kanceláriách, z zameraný na rozvoj 
koncentrácie,“ povedal o okolnostiach 
vzniku produktu jeho návrhár a vývojár 
Peter Szusztor, ktorý vedie dizajnové 
štúdio ako hlavnú podnikateľskú aktivitu. 
Ako hovorí, inovačný rozvoj sa rodí popri 

práci. „Podstatou tohto vynálezu je 
pozdvihnutie mysle na novú úroveň. 
Systematickým tréningom LogiQu si 
mozog vytvára nové zvyky, vďaka 
ktorým môže byť užívateľ o krok pred 
ostatnými. V dnešnom rušivom svete 
je náskok jedného kroku na ceste za 
cieľom vždy výhodou,“ vysvetľuje 

mladý inovátor. 
Vynález ocenilo Ministerstvo investícií, 
regionálneho rozvoja a informatizácie SR, 
resp. Ministerstvo kultúry SR, a tak bol 
produkt podporený z fondov Európskej únie. 
Vďaka projektu sa začala výroba logickej 
skladačky, ktorú je už možné si kúpiť na trhu. 
Tvorcovia sa ho snažia propagovať v školách 
a komunitných centrách. Jeho uvádzacia 
cena je 10,90 eur a už sa pracuje na rozšírení 
ponuky. Záujemcovia sa môžu informovať 
na webovej stránke logiq.sk. 
   Ákos Csonka

LogiQ – želiezovský vynález v stopách Rubikovej kocky?

1. stupeň ZŠ 
2. A - N. Čudaiová
1. Ladislav Nagypál: Hviezdoslavov Kubín 
- 1 miesto v obvodnom kole + špeciálna cena 
na okrese; Čitateľský oriešok; Všetkovedko; 
iBobor
2. Martin Korčok: Hviezdoslavov Kubín; 
Čitateľský oriešok; Všetkovedko; Matematický 
Klokan; iBobor
3. Barbara Dassová: Čitateľský oriešok; 
Všetkovedko; Matematický Klokan; iBobor
2. B - D. Bilová
1. Stela Námerová: Šaliansky Maťko; 
Všetkovedko; Matematický Klokan
2. Mia Gugyanová: Hviezdoslavov Kubín; 
English Star - 100 %; Matematický Klokan
2. C - S. Belák Sládečeková
1. Simon Csomor: Hviezdoslavov Kubín - 3. 
miesto v školskom kole; Matematický Klokan; 
Šaliansky Maťko
2. Eliška Žiaková: Dobšinského posolstvo: 1. 
miesto v mestskej knižnici; Šaliansky Maťko
3. A - Z. Bekeová
1. Erich Neviďanský: Všetkovedko; 
prírodovedné súťaže; výtvarné súťaže; 

Matematický Klokan
3. B - K. Biela
1. Oliver Púček: Pytagoriáda - okresné kolo; 
Všetkovedko; Matematický Klokan; iBobor; 
English Star - 99 %
2. Mark Pasztor: Pytagoriáda - okresné kolo; 
Všetkovedko - veľký diplom; Matematický 
Klokan
3. Teraza Nováková: Pytagoriáda - okresné 
kolo; Všetkovedko; Matematický Klokan; 
iBobor - úspešná
4. Natália Ambrúzová: Všetkovedko; HK - 2. 
miesto obvodné kolo; Matematický Klokan; 
iBobor – úspešná; English Star - 96 %
5. Zara Nicol Tokarčík: HK - 3. miesto okresné 
kolo; iBobor – úspešná; Všetkovedko; English 
Star - 98 %
3. C - K.Biela
1. Martin Opavský: Pytagoriáda - okresné kolo; 
Všetkovedko - veľký diplom; Matematický 
Klokan; Hviezdoslavov Kubín; Čitateľský 
oriešok; Výtvarné súťaže; iBobor – úspešný; 
English Star - 100 %
2. Ella Rose Kaszmán: Pytagoriáda - okresné 
kolo; Všetkovedko; Matematický Klokan; 

Čitateľský oriešok; Výtvarné súťaže; iBobor 
– úspešná; English Star - 96 %
3. Peter Molnár: Všetkovedko; Matematický 
Klokan; Čitateľský oriešok; Výtvarné súťaže; 
iBobor – úspešný; English Star - 100%
4. A - J. Meliška
1. Lucia Csontosová: Pytagoriáda; 
Všetkovedko; Matematický Klokan; English 
Star
2. Simona Gregušová: Pytagoriáda; 
Všetkovedko; Matematický Klokan
3.  Sofia Škultétyová: Pytagoriáda; Všetkovedko; 
Matematický Klokan; Výtvarné súťaže
4. B - D. Helebrantová
1. Rebeka Mia Špirková: Matematický Klokan 
- najlepšia z triedy; Hviezdoslavov Kubín; 
Všetkovedko; Pytagoriáda - najlepšia z triedy; 
výtvarné súťaže; iBobor
2. Laura Šalagová: Pytagoriáda - najlepšia z 
triedy; Hviezdoslavov Kubín; výtvarné súťaže 
+ Človek na Orbite; iBobor;
3. Samuel Dulai: Hviezdoslavov Kubín; 
Pytagoriáda; výtvarné súťaže + Človek na 
Orbite; iBobor

     →10
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*  Š p o r t  *  

Futbalové tímy MŠK Želiezovce prežívali 
v jesennej časti aktuálnej sezóny krízu, ktorá 
priniesla koncom minulého roka výrazné 
zmeny vo vedení klubu. Jesennú časť 
sezóny 2022/23 uzatvárali 
tri zo štyroch družstiev 
želiezovského futbalového 
oddielu na poslednom 
mieste tabuľky svojej súťaže, 
odraziť sa od dna dokázalo 
iba družstvo starších žiakov 
U15, ktoré po 3 víťazstvách, 
2 nerozhodných výsledkoch 
a 10 prehrách čaká na jarné 
pokračovanie na 12. mieste. 
Dňa 11. novembra si členovia 
MŠK zvolili nové vedenie, 
novým predsedom klubu 
sa stal jediný uchádzač na 
tento post, Norbert Duvač. 
Nové vedenie MŠK ďalej tvoria: Pavol Sakáč, 
Ľuboš Kuruc, Lukáš Kuruc, Juraj Vystrčil, 
Zsolt Pólya a Norbert Rák. 
„Želiezovský futbal ešte nikdy nebol v takej 
bezútešnej situácii ako dnes, a to nielen 
družstvo dospelých, ale aj mládežnícke tímy. 
Družstvá zimujú na posledných miestach, 
hráči nemajú výstroj, dresy, chýbajú tepláky. 
Vlani bolo kúpených 107 lôpt, keď som klub 
preberal, nemali už ani jednu. Z 5000 eur sme 
kúpili výstroj, aby boli hráči ako-tak vybavení, 
keď reprezentujú naše mesto,” referoval o 
svojom začiatku na poste predsedu MŠK 
Norbert Duvač. Ako dodal, na začiatku 
vyzval všetkých: kto vie, nech družstvám 
pomôže, vedenie klubu rado prijme dobré 
rady, podporu aj ponúknutú pomoc vo 

forme práce. Zareagovali viacerí, ako 
poznamenal predseda klubu, v súčasnosti 
denno-denne intenzívne pracuje v prospech 
družstiev MŠK skupina 10 – 12 ľudí. 

Podarilo sa získať aj nových sponzorov, 
dokonca boli podnikatelia, ktorí sami prišli 
za predstaviteľmi klubu a ponúkli svoju 
pomoc. 
Obnovilo sa aj zloženie kádrov, v družstve 
dospelých aj dorastencov sa objavili dokonca 
aj zahraniční hráči. V družstve dospelých sa 
predstavil brazílsky hráč a v čase písania 
tohto článku bol na ceste do Želiezoviec 
druhý Brazílčan. „Už účinkujúci brazílsky 
hráč je obranca, popri ňom sme angažovali 
aj jedného útočníka, oboch priamo z 
Brazílie prostredníctvom športového agenta. 
Trénerom A družstva sa stal odborník 
zvučného mena Viktor Konvický. Bol 
štvrtým trénerom, ktorého sme oslovili a 
prvým, ktorý pristal na spoluprácu, keďže 

našu situáciu považuje za 
ozajstnú výzvu. Dorastenecký 
tím trénuje ukrajinský tréner, 
bývalý odborník mariupolskej 
futbalovej akadémie. Deti ho 
majú radi, na jeho tréningy 
chodia vo veľkom počte a s 
elánom. Tréner priviezol so sebou 
troch hráčov z už neexistujúceho 
Mariupola. Dúfame, že budú 
pre naše dorastenecké družstvo 
platnými posilami, keďže ide o 
futbalovo mimoriadne vyspelých 
hráčov. Rovnako dúfame, že aj 
ostatným sa podarí zaradiť sa 
do taktickej schémy trénera a 
spolupráca bude mať viditeľné 
výsledky,” hovorí predseda 
klubu. 

Brazílski a ukrajinskí futbalisti v želiezovských farbách

Športovo-strelecký klub Magnum 
uzavrel minuloročnú sezónu súťažou 
s názvom Lovecký dvojboj. Ide o súťaž 
v streľbe z malorážky na 50 metrov 
s optikou a oporou. Streleckého súperenia 
pozostávajúceho z dvoch súťažných 
položiek (líška a kamzík) sa zúčastnilo 21 
strelcov zo širšieho regiónu, ktorí si svoje 
sily zmerali v štyroch kategóriách: muži, 
ženy, seniori A (do 60 rokov) a seniori B 
(nad 60 rokov). 
O kvalite Loveckého dvojboja hovorí fakt, 
že o celkové prvé miesto sa podelili dvaja 
účastníci, ktorí dosiahli plný počet – 300 
bodov. Víťazmi súťaže sa stali Juraj Varga 
zo Štúrova a František Csala zo Šiah. Ďalší 
šiesti súťažiaci dosiahli zhodne 299 bodov. 
Sú to: Ján Maturkanič ml., Štefan Bugyi, 
Peter Gyűrűsi, Milan Husár a Gejza Botlík, 
Peter Horváth. 
Výsledky podľa kategórií – muži: 1. Juraj 
Varga – 300 bodov, 2. Ján Maturkanič 
ml. (po rozstrele) – 299, 3. Peter Horváth 
– 299. Ženy: 1. Annamária Urbánová 
– 274. Seniori A: 1. Peter Gyűrűsi – 299 (po 
rozstrele), 2. Milan Husár – 299, 3. Ladislav 
Svanczár – 298. Seniori B: 1. František Csala 
– 300, 2. Štefan Bugyi – 299 (po rozstrele), 3. 
Gejza Botlik – 299.    (ik)

Záver puškovej sezóny: 
víťazi s bezchybným 
výkonom

Platí pre všetky družstvá, že cieľom 
účinkovania v jarnej časti tejto sezóny je 
udržanie sa v aktuálnej súťaži. Nebude 
to jednoduchá úloha, veď dospelí po 15 

kolách figurujú na poslednom mieste s 
15 prehrami, 8-bodovým odstupom za 
predposledným tímom s negatívnym 
skóre 3:64, dorastenci tiež na 16. mieste 
zaostávajú o 4 body, na jeseň zaznamenali 
jedno víťazstvo, jednu remízu a 13 prehier. 
Zimnú prípravu začali hráči A družstva v 
januári a prvé prípravné zápasy vštiepili 
predstaviteľom klubu štipku optimizmu, 
keď družstvo Tekovských Lužian porazili 
4:1, Marcelovú 5:4. O pár týždňov 
uvidíme, ako sa družstvá predstavia 
v jarnej časti majstrovských zápolení. 
Mládežnícke družstva si svoj prvý jarný 
zápas zahrajú 11. marca, dospelí 12. 
marca.          Ladislav Levicky, foto: MŠK
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oszt. – II. díj, 5. hely, Mangult Dávid, 5. A – III. díj, 14. hely, Szelle Márk, 
5. B – III. díj, 20. hely. Az országos elődöntőből nem jutottak a döntőbe: 
Fábik Viktor, 7. B – III. díj, 7. hely, Kapuszta Barnabás, 6. A – 13. hely, 
Nyustyin Dominik, 5. A – 25. hely.
Kémia (Felkészítő tanár: Máté Anikó)
Kémiai olimpia. Kotrus Nikolett, 9. o. – járási 5., kerületi 22. hely.
Fizika és technika (Felkészítő tanár: Főző Zoltán)
Technikai olimpia – A kategória. Szőllősi Viktor, 8. A – részt vett a 
járási versenyen.
Felvidéki fizikaverseny. Kicsindy Krisztián, 8. A, Török Dávid, 8. A
Történelem (Felkészítő tanár: Köteles Péter)
Katedra Történelemverseny. Az országos döntőbe bejutott csapat 
a 14. helyen végzett. A csapat tagjai: Mészáros Lajos, 9. o., Okos Máté 
Zsolt, 9. o., Végh Márton, 9. o..
Képzőművészeti nevelés (Felkészítő tanárok: Baka Zsuzsanna, Mokos 
Éva)
„Človek na orbite“ – rajz kategória. Félix Emma, 4. B – körzeti 1. hely, 
Lojda Zoja, 6. o. – 1. hely, Kovács Kloé, 9. o. – 2. hely, Kiss Mia, 4. B – 3. 
hely, Kotrus Nikolett, 9. o. – a Zselízi Városi Könyvtár díja.
makett kategória: Rák Norbert, 4. B – 1. díj.
„Hasiči očami detí“. Félix Emma, 4. B – járási 1. hely.
Testnevelés és sport (Felkészítő tanárok: Duchoň Gábor, Köteles Péter, 
Markovics Imre)
Atlétikai négypróba. Kapusta Barnabás, 7. A – kerületi 6. hely. Járási 
eredmények: Nagy Andrea, 7. A – 7. hely, Kóša Andrea Annamária, 7. A 
– 17. hely, Kozák Viktória, 6. o. – 30. hely.
Húsvéti asztalitenisz-torna (a Mikulčan p. t. szervezésében). Nyustyin 
Dóra, 5. A – 1. hely, Mangult Dávid, 5. A – 3. hely. További résztvevők: 
Nyustyin Dominik, 5. A, Daniš Tibor, 7. A, Dudáš Zoltán Róbert, 7. A.
McDonald’s Cup – kispályás futballbajnokság (csapatverseny). 
Körzeti 1. hely, járási 7. hely. Csapattagok: Kotasz Nándor, 4. B, Kotrus 
Gábor
Iskolai sakkbajnokság. Chen Jiuan, 8. A – 1. hely, Jašák Kevin, 8. A – 2. 
hely, Raj Kristián, 6. o. – 3. hely.
         Összeállította: RNDr. Horváth Géza

A Zselízi Magyar 
Tanítási Nyelvű 
Alapiskola tanulóinak 
versenyeredményei a 
2021/2022-es tanévben
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4. András Cserba: Matematický klokan; Hviezdoslavov Kubín; 
Všetkovedko; Pytagoriáda; výtvarné súťaže; iBobor
4. C – Ž. Virágová
1. Matej Bielik: Všetkovedko; Pytagoriáda - úspešný riešiteľ okresné 
kolo; Matematický Klokan; iBobor; Výtvarné súťaže; English Star - 97 %
2. Michaela Šonkoľová: Všetkovedko; Matematický Klokan; 
Hviezdoslavov Kubín; Výtvarné súťaže; English Star
3. Oliver Nap: Pytagoriáda; Všetkovedko; Matematický Klokan; English 
Star
4. Adam Ihring: Všetkovedko; Matematický Klokan; English Star - 95 %
5. Tamara Palečka: Všetkovedko; Matematický Klokan; Hviezdoslavov 
Kubín; výtvarné súťaže; English Star

2. stupeň ZŠ
Úspešní riešitelia – žiaci sa zúčastnili na 1 olympiáde:
Biologická olympiáda - zoológia: 1. Noémi Taligová (7. A) - 13. miesto
Matematická olympiáda: 1. Noel Bugár (5. B) - kat. Z5 14. miesto; 2. 
Nela Zimovčáková (5. B) - kat. Z5 15. - 17. miesto
Dejepisná olympiáda: 1. Simona Hanulová (7. A) - kat. E 15. miesto
Pytagoriáda: 1. Veronika Baluchová (6. A) - kat. P6 20.- 21. miesto
Geografická olympiáda: 1. Jakub Goras (5. B) - kat. G 66. miesto; 2. 
Sofia Szilágyiová (9. B) - kat. E 69. miesto; 3. Vojtech Kaňák ( 9. A) 
- kat. E 70. miesto; 4. Júlia Michlová (5. A) - kat. G 83. miesto; 5. Lucia 
Mokošová (8. C) - kat. E 83. miesto; 6. Samuel Szalai (7. A) - kat. F 85. 
miesto; 7. Dominik Macháček (7. A) - kat. F 92. miesto
English star: 1. Adam Rúfus (6. A) 2. miesto; 2. Krištof Virág (6. A) 3. 
miesto
Expert geniality: 1. Jakub Novák (6. B) 5. miesto
Úspešní riešitelia - žiaci sa zúčastnili na 1 - 4 olympiádach/súťažiach:
1. Emma Sofia Šáriková (5. A): Hviezdoslavov Kubín - obvod II. k. 
1. miesto; Hviezdoslavov Kubín - okres II. k. 3. miesto; Matematická 
olympiáda - kat. Z5 OK 10. - 13.m.; Geografická olympiáda - kat. G 81. 
m. úsp.
2. Lea Mihályová (8. B): Olympiáda ANJ - OK 4. miesto; Dejepisná 
olympiáda - kat. D OK 12. m. úsp.
3. Lara Kukura (5. B): Matematická olympiáda - kat. Z5 OK 10. - 13.m.; 
Pytagoriáda - kat. P5 OK 33. miesto;  Hviezdoslavov Kubín - obvod II. 
kat. 2. miesto
4. Lara Šándorová (7. B): Hviezdoslavov Kubín - obvod III. kat. 1. 
miesto; Biologická olympiáda - zoológia 12. miesto; English star 2. 
miesto; 
5. Alex Mácsadi (8. A): Matematická olympiáda - kat. Z8 OK 6. - 7. 
miesto
6. Adam Nagy (8. C): Technická olympiáda - kat. A OK 6. miesto; 
Expert geniality 5. miesto
7. Andrej Biely (7. B): Technická olympiáda - kat. B OK 3. miesto
Najúspešnejší žiaci:
1. Tibor Gurvai (8. A): Matematická olympiáda - kat. Z8 OK 1.-2. 
miesto; Hviezdoslavov Kubín - obvod III. kat. 1. miesto
2. Marína Neviďanská (7. A): Čo vieš o hviezdach - OK 3. miesto; Čo 
vieš o hviezdach - KK 13. miesto; Dejepisná olympiáda - kat. E OK 5. 
miesto; Geografická olympiáda - kat. F OK 89. m. úsp.
3. Martin Cebo (6. A): Matematická olympiáda - kat. Z6 OK 4. miesto; 
Expert geniality 6 1. miesto; 
4. Nikola Juhászová (9. A): Olympiáda SJL - OK 5. miesto; výborný 
prospech počas celého štúdia.
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Výsledky súťaží a olympiád žiakov ZŠ Želiezovce v šk. roku 2021/2022
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Roberts, Nora: A pihenőlak (Gabo, 2021)
Caitlyn Sullivan híres színészdinasztia leszármazottja. 
Kilencévesen már ő is sztár volt – ugyanakkor ártatlan 
gyermek is, aki szeretett az unokatestvéreivel bújócskázni 
Big Sur-i házukban. Az egyik ilyen játék során történt, hogy 
Caitlyn eltűnt.
Faludi Julianna: Faltól falig (Kalligram, 2021)
Auguszta  művészettörténetet tanul és egy multinál dolgozik, 
de többre hivatott. Fenntartható cipőket tervez, startupjával 
régi és új falakat átütve érkezik az üzleti életbe: fi atal felnőtt, 
nő, vállalkozó, infl uencer.
Berg Judit: Maszat játszik (Pagony, 2022)
A Maszat sorozat első kötetében két mese olvasható Maszatról, 
a kisfi úról, és legjobb barátjáról, Hóchócról. Megtudhatjuk, 
miért érdemes kölcsönadni a motort a játszótéren, és azt is, 
hogy kik bújnak el tavasszal a kiskertben.

Počítadlo stavu mestskej kasy
Položka                 31. 12. 2019       31. 12. 2020          31. 12. 2021            31. 12. 2022 31. 1. 2023
Zostatky na bankových účtoch         1 255 039,21  €        850 159,26 €          410 177,82 €            798 575,81 € 844 527,75  €

Záväzky voči dodávateľom                    34 990,66 €          72 619,00 €            34 955,90 €              99 216,75 €   91 767,25  €

Dlhodobé investičné úvery               1 789 675,47 €     2 038 872,80 €       1 797 068,80 €         1 554 442,80 €               1 533 944,80 €

Zadlženosť na obyvateľa                         264,47 €              301,30 €  267,59 €         -              -

Knihy sú z projektu Boli raz jedny knižky. 
Z verejných zdrojov podporil Fond na podporu umenia. 

Očná optika Optosan 
Vám ponúka očné vyšetrenie v priestoroch našej optiky každý 
štvrtok od 9:00 do 14:00 hodiny. 
Informovať, príp. objednať sa môžete na adrese SNP 40, 
Želiezovce alebo na tel. č. 036/771 20 09. Tešíme sa na Vašu 
návštevu.

Az Optosan optika 
értesíti Önöket, hogy látásvizsgálatot végez csütörtökönként 
9:00-től 14:00 óráig. 
Érdeklődni és időpontot kérni személyesen az Sznf  u. 40 alatti 
címen, ill. a 036/771 20 09-es telefonszámon lehet. 

(17-67)

Knihy sú z projektu Symfónia kníh - Könyvek szimfóniája.
Realizované s fi nančnou podporou 
Fondu na podporu kultúry národnostných menšín.
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Džerengová, Petra: Kedy, ak nie teraz (Marenčin 2022)
Ako by ste zareagovali, ak sa od osoby, ktorá vás vychovala a vždy 
tvrdila, že láska je len prelud, dozviete, že sa po 65-ke rozhodla 
vydať za lásku z mladosti a presťahovať do zahraničia? 
Nesbo, Jo: Krvavý mesiac (Ikar 2022)
Harry sa vracia do Nórska a vytvorí tím zo starých 
známych. Osloví priateľa z detstva, ktorý predáva kokaín, 
skorumpovaného policajta a psychológa chorého na 
rakovinu. Mexičania mu dali na splatenie dlhu desať dní. 
Lobel, Arnold: Lúčny koník na cestách (Slniečkovo 2022) 
Dlhonohý hlavný hrdina, lúčny koník sa na cestách životom 
stretáva s chrobákovými fanatikmi, hysterickým červom, 
narcistickým komárom, poriadkumilovnou muchou 
domácou, či obsedantno - kompulzívnymi motýľmi. Témy 
príbehov sú aktuálne aj v dnešnom svete. Skvelá kniha pre 
prvočitateľov.

VÁM PONÚKA
UNI PARKETErik Kyseľ

Želiezovce - Svodov 121
pri hlavnej ceste * 0903 274 703

NAJVAČŠÍ VÝBER
..

• laminátových parkiet:
   korkové, keramické a laminátové
• interiérové a fasádne farby
• polystyrénové l išty, rozety
• prechodové a schodové l išty

VŠETKO 
ZA SUPER
CENY

Pozor! Zmena adresy. 
Presťahovali sme sa na adresu: Svodov 121

(2
2-

05
)

Harmonogram  vývozu triedeného  odpadu 
Svodov a z Mikula: 20. februára,  20. marca,  17. apríla, 22. mája.  
Ul. Záhradná, Hurbanova, Poľná, Fr. Kráľa, Orgovánová, Gorkého, 
Krátka, Tichá, Pionierska, Kossuthova, Kherndlova, Sacherova, Po-
točná, Vŕbová, Školská, Štúrova, Jesenského, SNP /časť Želiezovce/, 
Jarmočná a Cintorínska:  21. februára,  21. marca,  18. apríla,  23. 
mája.  
Ul. kpt. Nálepku, Ružová, Mierová, Železničná, Hviezdoslavova, 
Adyho, Dózsova, Fučíkova, Schubertova, Úzka, Tržná, Petõfi ho, 
Lipová, Nezábudková, Brezová, Agátová, Tulipánová, Narcisová, 
Rozmarínová, Nová, Poštová, Sládkovièova, Jilemnického, Hronská, 
Jókaiho, Zlatnícka a Komenského 35.: 22. februára,  22. marca,  19. 
apríla,  24. mája.  
Obchody: 23. a 24. februára,  23. a 24. marca,  20. a 21. apríla, 25. 
a 26. mája.
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A zselízi labdarúgócsapatok őszi feltűnő 
hullámvölgye komoly változásokat 
eredményezett a tavalyi év végén a 
Városi Sportklub vezetőségében. 
A 2022/23-as idén őszi szezonját 
a zselízi szakosztály négy, bajnoki 
küzdelmekben résztvevő csapata 
közül három a tabella utolsó 
helyéről várja a tavaszi folytatást, 
egyedül az U15-ös diákcsapat volt 
képes elrugaszkodni, és 3 győzelem, 
2 döntetlen, 10 vereséggel a 12. 
helyen zárni az őszi pontvadászatot. 
November 11-én tisztújítást tartottak 
a klubban, amelynek eredményekét az 
új klubelnök a pozíciót egyedüliként 
megpályázó Duvač Norbert lett. Az új 
vezetőség további tagjai: Sakáč Pavol, 
Ľuboš Kuruc, Lukáš Kuruc, Vystrčil 
György, Pólya Zsolt és Rák Norbert. 
„Ilyen nagy bajban mint most, még sohasom 
volt a zselízi futball, és nemcsak a felnőtt 
csapatra gondolok, hanem a fiatalokra is. A 
csapatok az utolsó helyen tanyáznak, nincs 
felszerelésük, mezek, melegítók hiányoznak. 
Tavaly vásároltak 107 labdát, ebből egy 
sem volt, amikor átvettem a klubot. Ötezer 
euróból vásároltam felszerelést, hogy a 
játékosok úgy-ahogy kinézzenek, amikor 
városunkat képviselik” – számolt be a 
klubelnöki poszttal való szembesüléséről 
Duvač Norbert. Elmondta azt is, hogy 
az elején mindenkinek felajánlotta: aki 
tud valamit tenni, segítsen a csapatnak, 
a vezetőség szívesen fogadja a tanácsot, 
a támogatást és a munkát is. Erre többen 
is reagáltak, és amint az elnök beszámolt 

róla, most 10–12 ember dolgozik lelkesen 
nap mint nap a zselízi csapatok érdekében. 
Újabb szponzorokat is sikerült szerezniük, 
sőt, voltak olyan vállalkozók, akik maguk 

jelentkeztek, hogy szívesen segítenék a 
klubot. 
Megújultak a keretek is, a felnőtt és az iúsági 

csapatban külföldi labdarúgók is szerepelnek. 
A felnőttek közt már bemutatkozott egy 
brazil játékos, és cikkünk írásakor egy 
honfitársának igazoltatása is folyamatban 
volt. „A már szereplő brazil játékos hátvéd, 
mellette egy brazil csatárt is leszerződtetünk. 
Őket egy játékosügynök jóvoltából szereztük. 
Az A csapathoz Viktor Konvickýt, egy 
nagyon jó lévai edzőt szerződtettünk. ő volt 
a negyedik, akit megszólítottunk, és az első, 
aki igent mondott, mert igazi kihívásként 
kezelte a helyzetünket. Az iúsági csapathoz 
egy ukrán edzőt, a mariupoli akadémia 
egykori szakvezetőjét szerződtettük le. 
A gyerekek nagyon szeretik, szívesen és 
sokan járnak az edzésekre. Az edző három 
ukrán játékost is hozott magával a már 

nem létező Mariupolból. 
Bízunk benne, hogy 
nagy segítségére lesznek 
csapatunknak, mert nagy 
tudású játékosokról van 
szó, és reméljük, a többiek 
is jól beilleszkednek az 
edző taktikájába, és ennek 
meg is lesz az eredménye,” 
nyilatkozta a klubelnok. 
Az összes csapatra 
érvényes, hogy a tavaszi 
terv a bentmaradás, 
a jelenlegi osztály 
megtartása. Ez egyáltalán 
nem lesz könnyű 

feladat, hiszen a felnőttek 15 forduló után 
15 vereséggel és az utolsó előtti csapattal 
szembeni 8 pontos hátránnyal állnak az 
utolsó helyen 3:64-es gólaránnyal, és az 

Brazil és ukrán labdarúgók zselízi színekben

A Magnum Sportlövő Klub a Vadász 
kéttusa elnevezésű versennyel zárta a tavalyi 
sportlövő-szezont. A versenyen kisöbű 
puskából 50 méteres távra optika segítésével 
lőttek a résztvevők. A két versenyszámból 
(róka- és zergelövészet) álló viadalon a 
szélesebb régió 21 sportlövője vett részt, 
akik négy kategóriában mérték össze 
tudásukat: férfiak, nők, szenior A (60 éves 
korig) és szenior B (60 év felettiek). 
A Vadász kéttusa nívójáról árulkodik, hogy 
az összetett első helyezést két résztvevő 
is elnyerte, mindketten a maximálisan 
elérhető 300 ponttal. A verseny győztese 
így a párkányi Varga György és az ipolysági 
Csala Ferenc lett holtversenyben. További 
hat versenyező csupán egyetlen ponttal 
maradt el a maximális pontszámtól. 299 
pontot ért el id. Ján Maturkanič, Bugyi 
István, Gyűrűsi Péter, Milan Husár, Botlík 
Géza és Horváth Péter. 
Az eredmények az egyes kategóriákban 
– férfiak: 1. Varga György – 300 pont, 2. 
id. Ján Maturkanič (szétlövést követően) 
– 299, 3. Horváth Péter – 299. Nők: 1. Urbán 
Annamária – 274. Szenior A: 1. Gyűrűsi 
Péter – 299 (szétlövést követően), 2. Milan 
Husár – 299, 3. Svanczár László – 298. 
Szenior B: 1. Csala Ferenc – 300, 2. Bugyi 
István – 299 (szétlövést követően), 3. Botlik 
Géza – 299.    (ik)

Puska-szezonzáró: 
hibátlan teljesítményt 
nyújtottak a győztesek

iúsági csapat 4 ponttal, egy győzelem, 
egy döntetlen, 13 vereséggel és 3 
pontos lemaradással szintén a 16. helyet 

foglalja el. A felnőttek már 
januárban megkezdték 
a felkészülést, és az első 
előkészületi mérkőzések 
némi optimizmussal 
szolgálnak, hiszen Nagysalló 
csapatát 4:1-re, Marcelházát 
5:4-re verte a zselízi gárda. 
Rövidesen meglátjuk, hogyan 
mutatkoznak be a csapatok 
a bajnoki küzdelmek tavaszi 
fordulóiban. Az iúsági és 
korosztályos csapatok első 
mérkőzésüket március 11-én, 
a felnőttek 12-én játszák. 
        Levicky László, fotó: MŠK
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A Zselízi Magyar Tanítási Nyelvű Alapiskola tanulóinak 
versenyeredményei a 2021/2022-es tanévben

LogiQ – egy zselízi találmány a Rubik-kocka nyomdokaiban?

A COVID-19 világjárvány a 2021/2022-es 
tanév tanulmányi versenyeire is hatással 
volt. Sok versenyt meg sem rendeztek, 
néhányat pedig a 2022-es év őszi hónapjaira 
halasztották. A járványhelyzet ellenére 
megrendezett versenyeken az Alapiskola 
tanulói idén is kiválóan szerepeltek.
Magyar nyelv és irodalom (Felkészítő 
tanárok: Erdélyi Tünde, Fábik Viktória [szülő], 
Félix Mária, Goga Ilona [szülő], Sajka Mária, 
Sajka Zsuzsanna, Kaszmán Zoltán, Kristóf 
Krisztina)
Petőfi—Tompa Országos Seregszemle. 
Járási ezüstsávosok: Cserba Bianka, 8. A, Goga 
Vivien, 8. A., Goga Veronika, 6. o., Fábik Emma, 
II. B. Körzeti ezüstsávosok: Meliska Dominika, 
5. B, Szelle Márk, 5. B, Boťťán Kristián, 2. A.
Jókai és kora (csapatverseny). Országos 
ezüstsáv. Csapattagok: Alt Sára, 7. A, Nagy 
Andrea, 7. A, Pásztor Nóra, 7. A
Olvasni jó! (Országos Irodalmi-Történelmi 
Vetélkedő, – csapatverseny). Országos 3. 
hely. Csapattagok: Goga Veronika, 6. o., Goga 

Vivien, 8. A, Lojda Zoja, 6. o.
Katedra – Alsótagozatos Verseny 
(csapatverseny). Országos 29. hely. 
Csapattagok: Virág Bianka, 4. A, Bajkai Dávid, 
4. A, Kotrus Gábor, 4. A.
Angol nyelv (Felkészítő tanárok: Markovics 
Imre, Zsigmond István)
Angol nyelvi olimpia. Nagy Andrea, 7. A 
– járási 5. hely, Kotrus Nikolett, 9. o. – járási 
16. hely.
Matematika (Felkészítő tanárok: Sokol 
Zsuzsanna, Szelle Emőke, Mokos Éva, Tar 
Myrtil)
Matematikai olimpia. Járási eredményes 
versenyzők: Raj Tamara, 8. B – 1. hely, Szelle 
Márk, 5. B – 3. hely, Nyustyin Dominik, 5. A 
– 8. hely, Alt Gergő, 5. A – 9. hely, Raj Kristián, 
6. o., – 16. hely.
Pitagorasz-verseny. Járási sikeres megoldók: 
Demeter Erika Lujza, 3. o. – 1. hely, Raj 
Tamara, 8. B – 1. hely, Nyustyin Dominik, 5. A 
– 26. hely, Csuvara Péter, 3. o. – 27. hely
Kenguru Matematikaverseny (Nyugat-

Szlovákia). A versenyen az iskola 62 tanulója 
vett részt. A legkiemelkedőbb (országos) 
helyezések: Mangult Dávid, 5. A – 2. hely, 
Potocki Regina, 2. B – 7. hely, Szelle Márk, 5. 
B – 9. hely, Fábik Viktor, 8. B – 13. hely, Mišík 
Dominika, 2. B – 14. hely, Raj Kristián, 6. o. 
– 18. hely, Raj Tamara, 8. B – 20. hely, Valach 
Tamás, 2. A – 29. hely, Meliska Dominika, 5. B 
– 30. hely.
Klokan Matematikaverseny. A versenyen 
az iskola 43 tanulója vett részt. Az alábbi 
felsorolásban a százalékos érték azt jelzi, hogy 
a tanuló az ország tanulóinak hány százalékát 
előzte meg. A legkiemelkedő eredmények: 
Raj Tamara, 8. B – 97,77%, Varga Zoe, 1. A 
– 89,46%, Valach Tamás, 2. A – 89%, Demény 
Arnold, 1. A – 85,01%, Szalma Lilla, 1. A – 
85,01%, Gutrai Kristián, 1. B – 85,01%, Vrábel 
Kristián, 1. B – 85,01%.
Katedra Matematikaverseny. Az országos 
döntőbe bejutott tanulók eredményei: Raj 
Tamara, 8. B – II. díj, 4. hely, Raj Kristián, 6. 
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Ki ne ismerné a színes, minden irányba 
forgatható magyar találmányt, mely alaposan 
meg tudja tornásztatni az agytekervényeket 
kirakása során. Rubik Ernő 1974-es találmánya 
mára meghódította az egész világot és az egyik 
legismertebb magyar találmánynak számít. 
Tévedés viszont azt hinni, hogy ez lenne az 
egyetlen logikai kirakós játék. A műfajnak 
számtalan változata van természetesen a 
legegyszerűbbtől a legbonyolultabbig. Ebben 
a világban állt elő egy innovációval egy zselízi 
fejlesztő, Szusztor Péter, aki ragaszkodván 
a természetes anyaghoz a kartonpapírt 
választotta alapanyagként logikai összerakós 
termékének, a LogiQ-nak. 
A termékből 3 dimenziós formákat 
lehet összeállítani, amelyek könnyűek, 

és esztétikuságukkal akár díszelemként 
használhatók. A termék összeállításához vagy 
elkészítéséhez nincs szükség ragasztóra vagy 
egyéb vegyi illetve kötőanyagra. Termékek 
egyedisége azok 100%-os újrahasznosításának 
lehetőségében rejlik. A LogiQ termékek 

összeállíthatók a használati utasítás, de akár 
saját elképzelés szerint is. Elsődleges célja, hogy 
terjessze a természet- és a környezetvédelem 
elvét.
A termékekben a kreativitás és a művészet 
ötvöződik. Fejlesztik a logikus gondolkodást, az 
alkotókészséget és a kreativitást a gyermekek, 
fiatalok és felnőttek körében egyaránt. Ezek 
nemcsak egyedi formatervezésükkel, hanem 
kivitelezésükkel is mindenki számára örömet 
szereznek, ráadásul kiváló lakberendezési 
kiegészítők lehetnek az otthonok vagy irodák 
számára. 
Környezettudatos logika 
A manapság forgalomban lévő játékok és 
dizájnelemek 90%-a műanyagból készül. 
Ezek 80%-a pedig hulladékként végzi. Ezért 

gondolták a tervezők, hogy 
ideje olyan ökoterméket piacra 
dobni, amely amellett, hogy 
természetes, lebomló anyagból 
készül, ráadásul újrahasznosított 
papírból jön létre, és nem 
távolról, hanem országon 
belülről származik. 
„A LogiQ fejtörő története 

ártatlanul, egy sör mellett kezdődött. Roman 
kollégámmal az élet kihívásairól beszélgettünk, 
hogy milyen nehéz manapság koncentrálni a 
munkában, milyen a környezetünk állapota, 
és milyen jó lenne megvalósítani az álmaikat, 
elképzeléseiket. Néhány találkozó után a 

beszélgetés lendületet vett, és elkezdett születni 
valami. Két évnyi munka után létrejött a LogiQ, 
amit fiatalok és felnőttek részére készítettünk 
fejlesztőeszköznek. A kartonpapírból készült 
logikai kirakós dizájnelem főleg iskolások és 
az irodai dolgozók koncentrációját hivatott 
fejleszteni” – mondta el a kezdetekről a 
formatervező és kitaláló Szusztor Péter, 
akinek saját dizájner stúdióját irányítja fő 
vállalkozásaként. Mint mondja, az innovációs 
fejlesztések a munka mellett születnek. „A 
találmány lényege, hogy aki kezébe veszi a LogiQ-
ot, emelje a fókuszát egy teljesen új szintre. A 
LogiQ rendszeres edzésével az agy új szokásokat 
alakít ki, amelyekkel egy lépéssel mások előtt 
járhat a felhasználó. A mai zűrös világban egy 
lépéssel a célok előtt járni pedig előnyt jelent” 
– magyarázza a fiatal innovációs szakember.
A találmányt felismerték az Innovációs, 
Informatizációs és Régiófejelesztési 
Minisztérium, illetve a Kulturális Minisztérium 
döntéshozói is, így a termék fejlesztése Európai 
Uniós támogatásban részesült. A projektnek 
köszönhetően elkezdődött immáron 
a  logikai összerakók gyártása, így már a 
piacon is elérhető. Az alkotók iskolákban és 
közösségi helyeken igyekeznek népszerűsíteni 
ennek előnyeit, illetve bemutatni azt a 
nagyközönségnek. A bevezető ára 10,90 €. 
A kínálat fokozatosan bővül. Bárki számára 
elérhető a logiq.sk honlapon.      
    Csonka Ákos 
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Gimisekből cukrásztanítványok – tudástranszfer 
a Sacher-házban
Kétféle Sacher-torta és csokifinomságok 
készültek a Sacher-házban január 13-án, 
pénteken egy pályázat keretében. Amellett, 
hogy az ínyencségeket a rendezvény 
látogatói is megkóstolhatták, a projektnek 
köszönhetően a zselízi gimnázium diákjainak 
egy csoportja megtanulta az egyre inkább 
helyi jellegzetességként is nyilvántartott 

torta készítésének módját. Az Interreg 
V-A Szlovákia—Magyarország határon 
átnyúló együttműködési program ReStart 
akciótervének keretében megvalósuló 
ReBirth pályázatban a Csemadok zselízi 
alapszervezete vesz részt. A társadalmi 
szervezet ezúttal a Sacher Polgári Társulást 
és a Comenius Gimnáziumot hívta 
partnerségbe a projekt egy új szakaszának 

megkezdéséhez. 
„A Csemadok részvételével futó pályázat 
három fő vonalon valósul meg. Egy nyolc 
rendezvényből álló mentálhigiénés előadás-
sorozat és egy négyrészes, helyi szokásokat 
bemutató rendezvénysorozat mellett kilenc 
rendezvényen a fiataloknak való tudásátadás 
lesz a tevékenység középpontjában. 

Ennek első állomása volt 
a Sacher PT-vel és a helyi 
gimnáziummal közösen 
megvalósított rendezvény, 
amelyen a gimnázium 
15 diákja tanulta meg a 
Sacher-torta elkészítésének 
módját. A diákok emellett 
a Sacher—Masoch-torta 
sütését, valamint mindkét 
recept szerinti csokigolyók 
készítését, és egyfajta 
extraként egy, a Sacher PT 
által tervezett és készített, a 
szervezet logóját tartalmazó 

csokipecsét igényes technológiáját is 
elsajátították” – számolt be a rendezvényről 
Kepka Márk, a Sacher PT elnöke és a 
gimnázium tanára. A fiatalok mestere 
gimnáziumi tanáruk, az amatőr, ám nagyon 
tehetséges cukrászként ismert Kiánek 
Margaréta volt.
A Sacher PT elnöke hozzátette: a 
tudástranszfer-rendezvények sorában első, 

Sachertorta-sütő foglalkozással pozitív 
tapasztalatokra tettek szert. A résztvevők 
rendkívüli módon élvezték a tevékenységet, 
a pályázatbeli cukrásztanítványok közül 
többen már otthon is kamatoztatták az 

elsajátított tudást, amivel egyúttal a projekt 
megalapozottságát is igazolták.   
    (ik)

A minden évben április 2-án kezdődő Dobšinského posolstvo / Mezei 
bokréta olvasói verseny tavalyi évfolyamát decemberben értékelték ki a városi 
könyvtárban. A verseny győztesei és helyezettjei: 
Dobšinského posolstvo: 1. Peter Molnár, 9 éves, 2. Eliška Žiaková, 8 éves, Simona 
Hanulová, 14 éves, 3. Tibor Gurvai, 14 éves, Klarisa Kovács, 9 éves.
Mezei bokréta: 1. Markovics Evelyn, 2 éves, 2. Raj Tamara, 14 éves, 3. Raj Kristián, 
12 éves. Mindannyiuknak gratulálunk és további élvezetes olvasást kívánunk.  
           (MsK)

Átadják a
nagypusztai 
vízvezeték-hálózatot
2021 végén fejeződött be hivatalosan a 
Nyugat-szlovákiai Vízművek Rt. (ZsVS) 
nagypusztai beruházása, amely során 
ebben a zselízi városrészben is kiépült a 
vízvezeték-közhálózat. A beruházást a 
vállalat saját erőből valósította meg nem 
egész 120 ezer eurós ráfordítással. A kiépült 
vízvezeték-hálózatnak köszönhetően 34 
háztartás számára biztosították a vezetékes 
ivóvízre való csatlakozás lehetőségét. 
Ahogy ez év elején Juhász András 
polgármester elmondta, bár az építkezést 
több hónapja befejezték, mindmáig 
nem sikerült hivatalosan átadni. Az ok a 
Szlovák Földalap tétlensége volt. Az állami 
intézmény, amely több, a vízvezeték-
építéssel érintett telek kezelője, hosszú időn 
keresztül nem kommunikált partnereivel. 
Az építkezést várhatóan február során adják 
át rendeltetésének.   (ik)

Január 18-án évzáró taggyűlésen vettek 
részt a Szlovákiai Antifasiszta Harcosok 
Szövetsége zselízi szervezetének tagjai. 
Az ülésen a szervezet új tagokkal bő-
vült, és köszönőlevélben részesítették 
az alapszervezettel együtműködő egy-
esületek képviselőit. Elismerést vehetett 
át Juhász András polgármester, a Mi-
kulčan, a helyi nyugdíjasegylet,  a Vrbo-
vianka énekkar képviselője, valamint az 
alapszervezet hat tagja is.  A szervezet 
tevékenységéről Slavomír Hrivnák el-
nök számolt be, aki nagyra 
becsülete a munkásságról 
való tájékoztatás szerepét 
többek közt lapunk közre-
működésével is.         (hk)
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Csatornahálózat-felújítás különböző aspektusból
A közösségi oldalakon az utóbbi időben 
Zselízzel kapcsolatban gyakran tűnnek fel 
fényképek, amelyeken a csatornahálózat 
építése miatt felbontott utcákban elakadt 
autók láthatók, a mellékelt kommentekben 
a város vezetőit hibáztatják, esetenként 
minősíthetetlen jelzőkkel. Ugyanez olvasható 
az egyes utcákon folyó építkezési munkák 
állítólagos rossz minősége miatt.
Amellett, hogy a lakosságot előre 
figyelmeztették a szennyvízcsatorna-hálózat 
építésével kapcsolatos várható nehézségekre, 
érthető az is, hogy mindenre nem lehetett előre 
felkészülni. Érthető mindazok frusztrációja is, 
akiket az utcákon autózva anyagi kár ér. Ilyen 
esetben a kárvallott a kivitelezőhöz fordulhat 
az anyagi kár megtérítése érdekében. 
„A betemetett munkagödrök a legtöbb 
esetben – még megfelelő tömörítés után is  – 
megsüllyednek. Éppen ezért, a csatornahálózat 
építése során folyamatosan figyelik az 
utcákat, és a megsüllyedt szakaszokat a 
lehető legrövidebb időn belül utántöltik. Az 
érintett közutak jelenleg építési területnek 
számítanak. Sajnos még nem rendelkezünk 
olyan technológiával, amivel a földalatti 
infrastruktúra kiépítése során keletkező 
kellemetlenségeket ki tudnánk küszöbölni. 
Ha valaki kárt szenved a csatornahálózat 
építése során keletkezett aknák, munkaárkok 
töltésének váratlan beomlása miatt, joga 
van a kártalanításra. A kivitelezési szerződés 
értelmében a kimutathatóan a csatornahálózat-
építés kivitelezőjének tevékenysége nyomán 
az építési területen kívül, illetve a megrendelő 
egyéb tulajdonán vagy harmadik személyek 
tulajdonán okozott kárért a kivitelező felel. 
Ilyen esetekben tanácsos fotódokumentációt 

készíteni” – nyilatkozta a városi hivatal 
szakelőadója. Kalló Béla hozzátette, hogy a 
kivitelező elérhetőségei az AVA-stav vállalat 
honlapján találhatók meg.
Ami a csatornahálózat-építési munkák 
elvégzését és minőségét illet, nem helyénvaló 
a városnak címzett szemrehányás, ugyanis 
a város befektetőként nem felelhet a 
munkafolyamatért. Ahogy arról már az 
elektronikus aukció idején is beszámoltunk, 
a város képviselőinek semmilyen befolyásuk 
nem volt sem arra, hogy ki jelentkezik a 
versenybe, sem arra, hogy ki és milyen 
ajánlattal nyeri azt meg. A kivitelező 
kiválasztásába sem a polgármester, sem a 
képviselők nem szólhattak bele.
A munkamenetet az építésfelügyelő által 
szervezett ellenőrző napok során nyílik 
lehetőségük befolyásolni, illetve egyéb 
alkalmakkor az építésfelügyelőn keresztül, 
aki a város érdekeit képviseli a kivitelezővel 
szemben. „Ugyan a város a megrendelő, de 
az építkezésért a kivitelező, tehát az AVA-
stav felel. Az egyes alvállalkozói csoportok 
sem a város kötelékében dolgoznak, a 
kivitelezőnek tartoznak felelősséggel. A város 
csupán a megrendelést tette közzé, a verseny 
elektronikus árverés formájában valósult 
meg, amelyben a jelenlegi kivitelező adta a 
legjobb ajánlatot” – jelentette ki városunk 
alpolgármestere. 
Kovács Kázmér hozzátette: feltételezi, hogy 
újabb nagyobb kritikai hullámok csapnak 
majd fel, amikor a munkák után átadják 
az építkezést, megszületik a rendelet arról, 
hogy a lakosoknak csatlakozniuk kell a 
csatornahálózatra. Ez további pénzügyi 
ráfordítást igényel majd a háztartásoktól, 

bár a Nyugat-szlovákiai Vízművek 
(ZsVS) Rt. véleménye szerint ez néhány 
éven belül megtérül. A vízügyi vállalat 
marketingkampányában összehasonlította 
az emésztőgödör kiürítésének költségeit a 
csatornahálózati csatlakozás kiadásaival. 
120 köbméteres vízfogyasztás mellett évi 
12 kiürítés költségét 900 euróra becsülte, 
ugyanilyen mennyiség hálózaton való 
elvezetése 173 euróba kerül. Ez évi 727 eurós 
megtakarítást jelent, ami a csatornára való 
csatlakozás 1200 euróra becsült költségei 
mellett azt jelenti, hogy a befektetés két éven 
belül megtérül, állítja a ZsVS promóciója. 
A munkálatok a felvázolt ütemterv szerint 
haladnak, erősítette meg január végén Juhász 
András polgármester. „A kivitelező most 
fejezi be a szódói utcákat, és megkezdte a 
munkát a Szódó és Garammikola közti, 
nyomás alatti szakaszon. Két héten belül a 
földbe kerül az egész szakasz vezetéke, és 
Mikolán kezdődnek el a munkálatok. Ezt 
követően 28 szivattyúállomást helyeznek el a 
város területén. Az építkezés részét képzi az 
utcák eredeti állapotba való visszahelyezése, 
amely során betonalapozást, majd aszfaltozást 
végeznek az úttesteken, az útszéli zöldsávokat 
pedig megtisztítják.” Mindezt idén őszig kell 
elvégeznie a kivitelezőnek, hiszen a pályázat 
2023 októberében véget ér. 
A csatornahálózat építése során 15 km 
vezetéket helyeznek el, amely 2063 lakos 
számára biztosítja a szennyvíz elvezetését. A 
beruházás teljes költségvetése 8 013 097,15 
euró, ebből 7 612 442,29 euró származik 
vissza nem térítendő támogatásból EU-s és 
állami forrásból. A város 400 654,86 euróval 
társfinanszírozza a munkálatokat.           (ik) 

Tél elején fejeződött be A biodiverzitás 
megtartása és új zöldövezetek kialakítása 
Zselíz város területén című pályázat, amelyről 
lapunkban már korábban beszámoltunk. A 
270 ezer eurós pályázat keretében a város 
bel- és külterületén öt színhelyen újult 
meg a növényzet. A projekt jelentőségéről 
és egyediségéről már esett szó, társadalmi 
értékének jobb megértése érdekében inkább 
vegyük szemügyre, mely színhelyeken 
milyen és mennyi új növényt ültettek ki a 
pályázat megvalósítása során. 
Szódó – Samota: 68 nyári tölgy, 63 fehér 
nyár, 62 magas kőris, összesen 193 db.
Szódó – temető: 82 db fa: 27 domináns 
méretű fa, 27 gyümölcsfa, 28 tűlevelű fa, 40 
tűlevelű bokor, összesen 122 db. 
3 szirti fanyarka, 1 szelíd gesztenye, 11 

madárcseresznye, 7 közönséges mogyoró, 5 
közönséges dió, 4 nemes alma, 2 fehéreper-
fa, 5 nemes körte, 4 nyári tölgy, 4 
lisztes berkenye, 8 kislevelű hárs, 
28 erdei fenyő, 40 közönséges 
tiszafa.
Gesztenyefasor: 27 szelíd 
gesztenye, 49 erdei fenyő, 3 nyári 
tölgy, 5 közönséges gyertyán, 5 
madárcseresznye, 3 vadkörte, 
2 vadalma, 1 közönséges dió, 
összesen 95 db.
Sövény, bokrok: 30 húsos som, 6 
közönséges mogyoró, 40 közönséges fagyal, 
összesen 76 db bokor. A nagy termetű fák 
alatt 2406  közönséges borostyán, gyepfű (10 
kg) – 4,5 db.
Schubert utca: 16 magas kőris. Sövény: 

6 közönséges mogyoró, 30 húsos som, 40 
fagyal, 30 kökény, 30 veresgyűrű som, 30 

kányabangita – összesen 166 db.
Garam melletti töltés: 15 hegyi juhar, 19 fehér 
nyár, 5 magas kőris, 9 szelíd gesztenye, 3 nemes 
alma, 6 nemes szilva, összesen 57 db fa.   
                        (feldolgozta: ik)

A biodiverzitás-projekt keretében kiültetett növények 
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februártól más feltételek mellett működik
esetek egy kis részében szükséges: amikor 
a mentőtiszt nem képes beavatkozni, és 
orvosi segítségre lenne szükség” – mondta 
az év elején a TA3 hírtelevízióban Matej 
Polák, a ZaMED igazgatója. A szakember 
hozzátette, hogy Szlovákiában a mentőtisztek 
olyan egészségügyi dolgozók, akik az 
orvosok mellett diagnózist állíthatnak 
fel, és gyógykezelést javasolhatnak. „A 
zselízi mentőtiszti szolgálat mentőtisztjei 
a sürgősségi betegellátás terén szerzett 
felsőfokú végzettséggel rendelkeznek, 
és az érvényes törvények értelmében 
bármilyen komoly sürgősségi eseteknél 
beavatkozhatnak. Az érvényes jogszabály 
szerint adhatnak gyógyszert a páciensnek, 
és önállóan dönthetnek arról, hogy melyik 
kórházba, milyen osztályra kell szállítani 
a beteget további gyógykezelés céljából” 
– írja a ZaMED igazgatója a zselízi 
polgármesternek címzett levélben. Ahogy 
az említett tévéműsorban megemlítette, 
a beteg állapotától függően a mentőtiszti 
szolgálaton kívül egy mentőorvosi gépkocsit 
is küldhetnek a helyszínre, amennyiben ez 
indokolt. 

Gyakorlattal alátámasztott tendencia
A zselízi mentőszolgálat üzemeltetőjének 
ügyvezetője elmondta, hogy a mentőtiszti 
szolgálatok országszerte már több 
mint 10 éve önállóan, a betegek 
megelégedésére végzik 
a beavatkozások nagy 
részét. A mentőorvosi 
szolgálatnak mentőtiszti 
szolgálattá való 
átalakulása, amely 
zselízi viszonylatban 
februárban lépett 
érvénybe, az 
országban már több 
helyen megtörtént. 
„Az átalakulás után 
minden esetben 
megmutatkozott, hogy 
a mentőtiszti egység 
hasznosabbnak bizonyult, több beavatkozást 
hajtott végre, mint korábban a mentőorvosi 
szolgálat – növekedett hatékonysága, 
így több embernek tudott segítséget 
nyújtani, mint a mentőorvosi szolgálat 
keretében.” Matej Polák kihangsúlyozta, 

hogy a típusváltás nem politikai, és nem 
is gazdasági jellegű döntés volt: kizárólag 
a minőségi mentőszolgálati ellátásért 
felelős szubjektumok szakmai döntésének 
eredménye. Levelében biztosította az 

önkormányzatok képviselőit és polgárait, 
hogy a zselízi és környékbeli lakosok 
sürgősségi egészségügyi ellátása a jövőben 
is mindenféle negatív változás nélkül 
biztosítva lesz.        
     Levicky László, fotó: ZaMED  

Az összkép kialakítása érdekében megkértük 
a zselízi mentőszolgálati típusváltást 
engedélyező Egészségügyi Ellátást Felügyelő 
Hivatalt (ÚDZS): nyilatkozzon, hogy a 
hasonló típusváltás után más régiókban 
tapasztalták-e annak jelét, hogy a régió 
lakossága elégedetlenségének adott volna 
hangot. A hivatal szóvivője, Monika 
Hudecová kérdésünkre megerősítette, 
hogy az elmúlt években a hivatal két 
engedélyt adott ki mentőorvosi szolgálatról 
mentőtisztire való váltásra, és egyik esetben 
sem érkezett sürgősségi ellátás színvonalával 
kapcsolatos panasz vagy egyéb beadvány.
Hány sürgősségi rendelő váltott 
mentőorvosiról mentőtiszti típusú 
szolgálatra Szlovákiában az elmúlt 10 
évben?
– Az Egészségügyi Ellátást Felügyelő Hivatal 
2019. június 1-jétől illetékes engedélyt 
adni a mentőszolgálatok működtetésére, 
ezért ettől az időponttól rendelkezik a 
mentőorvosi szolgálat mentőtiszti szolgálatra 
változtatásával kapcsolatos adatokkal. Ebben 
az időszakban a hivatal két ilyen engedélyt 
adott ki.
Érkezett-e ilyen típusváltások után a 
hivatalukba valamiféle panasz vagy 
beadvány, amely az adott mentőszolgálat 

munkájának színvonalát érintette az adott 
régiókban? Ha igen, miről volt szó?
– A típusváltásokkal kapcsolatba nem 
tartunk nyilván semmilyen panaszt, ami a 
mentőszolgálat tevékenységének színvonalát 
érintené. 
Milyen körülményeket vizsgál az 
Egészségügyi Ellátást Felügyelő Hivatal, 
amikor ilyen jellegű típusváltásról dönt?
– A mentőorvosi szolgálat mentőtiszti 
szolgálatra való átalakulásának 
engedélyezésekor hivatalunk azt vizsgálja, 
hogy teljesülnek-e az 578/2004-es számú, az 
egészségügyi ellátást nyújtó szervezetekről, az 
egészségügyi dolgozókról és érdekképviseleti 
szervezetekről szóló törvény feltételei, 
tehát, hogy a mentőszolgálat típusának 
megváltoztatása iránti kérvény megfelel-e 
a törvényes előírásoknak. A mentőorvosi 
szolgálat mentőtiszti szolgálatra való 
átalakulásának kérvényezéséhez 
csatolni kell az országos mentőszolgálat 
segélyhívó diszpécserközpontjának 
állásfoglalását, valamint a kérvényező 
becsületbeli nyilatkozatát arról, hogy nem 
változtak meg azok az adatok, amelyek 
alapján kiadták az eredeti engedélyt a 
mentőszolgálat működésére. A mentőorvosi 
szolgálat mentőtiszti szolgálattá alakítása 

engedélyezésének törvényben megszabott 
feltétele az is, hogy ezzel a változtatással 
az SZK Egészségügyi Minisztériuma 
is egyetértsen, és egyúttal teljesüljön a 
feltétel, hogy a váltás miatt nem csökken a 
mentőszolgálat által nyújtott szolgáltatás 
minősége és elérhetősége az adott területen.

Az Egészségügyi Ellátást Felügyelő Hivatal 
szóvivője hozzátette, hogy a jelenlegi állapot 
illetékességi zavart hoz a mentőszolgálatok 
működtetésének döntési rendszerébe. „A 
hivatal nem tartja helyesnek a jelenlegi 
jogszabályt, amely szerint ő jogosult a 
mentőszolgálatok működtetési engedélyének 
kiadására. Szerintük az engedélyek 
kiadása államigazgatási feladat, ezért az 
illetékes állami szerv, tehát az egészségügyi 
minisztérium hatáskörébe kellene 
tartoznia. Ez az ügyintézés nem tartozhat a 
szabályozó és ellenőrző szervként működő 
hivatal jogkörébe, amelyet azért hoztak 
létre, hogy felügyelje az egészségügyben 
tevékenykedő szereplőket. A hivatal ezért 
ismételten javasolta a törvény módosítását, 
amely nyomán az engedélyek kiadása teljes 
egészében visszakerülne az egészségügyi 
minisztérium hatáskörébe.”    
    (ik)

Az ÚDZS nem tapasztalt a színvonalcsökkenést 
a mentőszolgálati típusváltások után
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Bár nem öltött túl nagy méretet, de az elmúlt 
hetekben a városban és a környéken elterjedt 
a hír, hogy Zselízen a orvosi mentőszolgálat 
(RLP) megszüntetését tervezik. A zselízi 
kórház tizennyolc évvel ezelőtti bezárása 
és az orvosi ügyelet 2018-as megszüntetése 
után a hír tényleg ijesztőnek tűnik. Olyan 
mértékben, hogy a kérdéssel az év elején az 
Alsó Garam Menti Regionális Társulásban 
tömörülő falvak vezetői is foglalkoztak. 
A községek vezetői megbízták Juhász 
András zselízi és Csudai Róbert lekéri 
polgármestert, hogy tárgyaljanak a zselízi 
gyorsmentőszolgálatot üzemeltető ZaMED 
K. képviselőivel. 
Matej Polákkal, a ZaMED igazgatójával január 

20-án találkoztak. A komáromi székhelyű 
mentőszolgálat igazgatója tájékoztatta az 
önkormányzatok képviselőit a zselízi rendelő 
üzemeltetésének tervezett változásairól. Ezt 
követően levélben részletekbe menően is 
tájékoztatta Juhász András polgármestert 
a zselízi rendelő működését érintő, 2023. 
február elsejétől tervezett változásokról. Ezek 
lényege, hogy a mentőszolgálat nem szünteti 
be tevékenységét Zselízen, csupán 2023. 
február 1-jétől mentőorvosi szolgálatból 
mentőtiszti szolgálattá (RZP) alakul át.
Változás? Miért? 
„A zselízi székhelyű mentőszolgálat 
típusváltását az Egészségügyi Ellátást 
Felügyelő Hivatal határozata alapján hajtjuk 
végre. A rendelő típusváltása a törvény 
értelmében valósul meg a mentőszolgálat 
üzemeltetőjének kezdeményezésére, az 
egészségügyi minisztérium jóváhagyása 
alapján, valamint az SZK Országos 
Mentőszolgálat Operációs Központjának 
előzetes beleegyezését követően, amelyet 
a zselízi mentőszolgálat átalakításának 
hatástanulmánya alapján adott ki. Semmi 
esetre sincs szó az egyik érintett fél 
egyoldalú döntéséről” – írta levelében 
Matej Polák. Mint hozzátette, a változás 

oka a mentőorvosi szolgálat kiszállásainak 
száma, jellege és szerkezete volt, amelyek 
hosszú távon arra mutattak rá, hogy a zselízi 
gyorsmentőszolgálatot megfelelőbb lenne 
a mentőtiszti szolgálatként működtetni. 
A betegek diagnózisainak elemzése 
során kiderült, hogy többségében olyan 
beavatkozásokhoz riasztották a mentőket, 
amelyek nem igényelték mentőorvos 
jelenlétét. Hosszú távon átlagosan 
háromnaponta egyszer lett volna szükség 
orvos jelenlétére, miközben az orvos 
folyamatos készenlétben teljesített szolgálatot.  
„Mivel a zselízi régióban gyakran olyan 
esetekhez riasztották a mentőszolgálatot, 
amelyeknél nem volt indokolt az orvos 
jelenléte, a diszpécser kénytelen volt 
mentőtiszti szolgálatot kiküldeni a 
távolabb fekvő állomásokról, főleg Koltáról, 
Ipolyszakállosról és Ipolyságról. 2022-ben 
a zselízi betegeket az esetek többségében 
távolabbról érkező mentőtiszti szolgálat, 
nem pedig a helyi mentőorvosi szolgálat 
látta el. Ezáltal növekedett a gyorsmentő 
kiszállási ideje Zselízre, ill. a környező 
falvakba” – állítja a ZaMED igazgatója. Matej 
Polák hozzátette: azáltal, hogy mentőorvosi 
szolgálatból mentőtiszti szolgálattá alakul 
át a zselízi mentőállomás, lerövidül a 
helyszínre érkezés átlagos ideje, mivel a 
városban történő beavatkozásokat a zselízi 
gyorsmentő tudja elvégezni. A levélben 
továbbá azt is tudatta, hogy Zselízt és 
környékét megfelelően lefedik a környékbeli 
mentőorvosi szolgálatok, amelyek távolsága 
nem tér el az általános standardtól (Léva 
24 km, Párkány 30 km, Verebély 38 km, 
Érsekújvár 41 km, a nyitrai mentőhelikopter-
szolgálat légvonalban 50 km).
A fogalmakról érthetően
Mit jelent a régió lakosai számára az, hogy 
mentőorvosi szolgálat helyett a jövőben 
mentőtiszti szolgálatot vehetnek igénybe? 
Szlovákiában a mentőszolgálatot az Országos 
Mentőszolgálat Operációs Központja 
és szolgáltatói biztosítják. Az operációs 
központ állami hozzájárulási szervezet, 
amelynek a fenntartója az SZK Egészségügyi 
Minisztériuma. Egyéb tevékenysége mellett 
fogadja, feldolgozza a vészhívásokat, reagál 
a riasztásokra, és szükség esetén kiadja az 
utasítást a mentőszolgálat beavatkozására. 
Az országos mentőszolgálat szolgáltatói 
sürgősségi rendelőik által biztosítják a 
halaszthatatlan egészségügyi ellátást. Az 
Integrált Mentőszolgálati Rendszer alapvető 
egységét képezik, amely az egész ország 
területén biztosítja a mentőszolgálati ellátást. 
Szlovákiában az országos mentőszolgálat 

13 szolgáltatóval működik, melyek a 328 
állomásból álló mentőszolgálati hálózatot 
működtetik. A szolgáltatók egyike a zselízi 
mentőszolgálatot is működtető ZaMED K. 
Huszonnégy órás ügyeletben 86 mentőorvosi 
szolgálat (egy részük mentőorvosi 
mobil intenzív-ellátó egységként), 188 
mentőtiszti szolgálat, 47 speciális (vagyis 
a kórházak közti másodlagos szállítással 
foglalkozó) mentőtiszti szolgálat, valamint 7 
mentőhelikopter-szolgálat működik. 
Az országos mentőszolgálat egységeinek 
szerkezete
Ahogy azt az Unilabs Slovensko K. 
honlapján feltünteti, minden típusú 
rendelőnek előírás szerinti személyzete, 
anyagi és műszaki felszereltsége van.
A mentőtiszti szolgálat mentőautójának 
személyzetét ketten alkotják, a mentőtiszt és 
a gépkocsivezető, ill. két mentőtiszt (egyikük 
gépkocsivezetőként). Néhány mentőkocsi 
felszerelése inkubátort is tartalmaz, így 
újszülöttek szállítására is alkalmas.
A mentőorvosi szolgálat mentőautójának 
személyzetét három fő alkotja: sürgősségi 
ellátásra szakosodott mentőorvos, 
aneszteziológus és intenzív ellátásra 
vagy egyéb szakra specializálódott orvos, 
mentőtiszt és a gépkocsivezető, esetleg orvos 
és két mentőtiszt. 
A mentőorvosi mobil intenzív-ellátó 
egység az előzőtől annyiban különbözik, 
hogy inkubátorral is felszerelték a 
kritikus állapotban levő újszülöttek 
ellátásara. A legénység összetétele azonos a 
mentőorvosiéval.
A mentőhelikopter-szolgálat légi úton 
biztosítja a betegszállítást speciálisan 
felszerelt helikopterrel. Személyzetét orvos, 
mentőtiszt és pilóta alkotja.
Mi a különbség a mentőorvosi szolgálat és 
a mentőtiszti szolgálat között?
„Az egészségügyi mentőtiszt a sürgősségi 
mentőszolgálatok számára kialakított 
egészségügyi foglalkozás, a későbbiekben 
lehetőség nyílt számukra a kórházak 
sürgősségi osztályán is dolgozni. A 
mentőtiszt olyan szakember, aki az 
egyetemen speciális sürgősségi egészségügyi 
ellátást tanul. A szaktantárgyak az orvosok 
tantárgyaihoz hasonlók, ám a képzés 
során nagyobb hangsúlyt helyeznek a 
gyakorlatra és a sürgősségi ellátás témáira. 
Felkészítik őket arra, hogy önállóan tudjanak 
dolgozni a sürgősségi mentés területén. A 
Szlovákiában működő 330 egység közel 
háromnegyede mentőtiszti szolgálat, 
tehát a rendszer a mentőtiszti egységekre 
épül, az orvosi szolgálat jelenléte csak az 

Nem szűnt meg Zselízen a mentőszolgálat, 
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Január 21-én, szombaton reggel 7 órától este 
tízig tartott Szlovákiában a népszavazás, 

melyen az arra jogosult szavazók dönthettek: 
egyetértenek-e azzal, hogy a szlovák 
parlament választási időszaka népszavazással 
vagy az SZK Alkotmányának módosításával 

a parlament döntésével lerövidüljön. 
Zselízen hét, a múlt évi helyhatósági és 

megyei választások 
körzeteivel megegyező 
választási körzetet 
alakítottak ki. A hét 
választóhelyiség közül öt 
a városközpontban volt 
– kettő a kultúrházban, 
egy-egy a városi 
hivatalban, a szlovák, ill. 
a magyar alapiskolában. 
Vá l a s z t ó h e l y i s é g e t 
alakítottak ki a mikolai 
óvoda és a szódói 
kultúrház épületében is. 
Már a népszavazás 
első óráiban világossá 
vált, hogy a városban a 

részvétel rendkívül alacsony lesz, hiszen 11 
óráig egyik választókörzetben sem haladta 
meg a részvétel az 50 szavazót. Estig Zselízen 
908 polgár járult az urnákhoz, ami 16,19%-

os részvételnek számít. Ez messze az országos 
27,25%-os átlag alatt marad.
A zselízi eredmény a részvételt illetően 
jócskán elmarad a Lévai járás (24,41%) és a 
Nyitrai kerület (27,17%) eredményétől is. 
Országos szinten a népszavazáson résztvevők 
97,51%-a igennel válaszolt a kérdésre, 1,54 
százalékuk karikázta be a nem választ, a 
leadott szavazatok 0,93%-a volt érvénytelen. 
A Nyitrai kerületben a résztvevők 97,47%-a 
válaszolt igennel, nemet 1,59% jelölt be, az 
érvénytelen szavazatok száma itt is 0,93% volt. 
A Lévai járásban 96,89% szavazott igennel, 
2,11% volt ellene, a szavazatok 0,98%-a volt 
érvénytelen. Zselízen 872 polgár karikázta 
be az igen választ, ami a leadott szavazatok 
96,03%-a, 27-en szavaztak nemmel, vagyis 
2,97%, a szavazatok 0,99%-a volt érvénytelen. 
A legtöbben a 3. választási körzetben 

szavaztak, ahol 160-an vettek részt a 
voksoláson, a legkevesebben, 51-en az 1-
es számú körzetben mentek el szavazni. 
A részvétel az egyes körzetekben 12,19% 
és 18,9% között mozgott. Érdekességnek 
számít a NEM válaszok magas aránya a 
6. választási körzetben, ahol a résztvevők 
8,41 százaléka nyilvánította ki ily módon 
a véleményét. 
A januári népszavazás érvénytelen volt, 

mert nem vett részt rajta a választók több 
mint 50 százaléka.    
    (ik)

Érvénytelen a népszavazás,
Zselízen csupán 16,19%-os volt a részvétel

körzet.     részvétel  (%) IGEN válasz (%)  NEM válasz (%) Érvénytelen (%)
    1   51 (18,21 %)    47 (92,15 %)  3 (5,88 %)         1,96 %
    2 133 (18,21 %)  130 (97,74 %)  1 (0,75 %)         1,50 %
    3 160 (15,95 %)  154 (96,25 %)  6 (3,75 %)              0 %
    4 142 (12,19 %)  139 (97,88 %)  3 (2,11 %)              0 %
    5 159 (18,90 %)  154 (96,85 %)  4 (2,51 %)         0,62 %
    6 107 (17,39 %)    98 (91,58 %)  9 (8,41 %)              0 % 
    7 156 (16,01 %)  150 (96,15 %)  1 (0,64 %)          3,20 %

A magas energiaköltségek okozta veszély 
városunkat sem kerüli el. Miután a Hálózati 
Ágazatokat Szabályozó Hivatal (ÚRSO) tavaly 
év végén döntött az idei energiaárak szintjéről, 
év elején a Teplo GGE vállalat zselízi ügyfelei 
is megkapták a energiaárak havidíjainak 
tervezetét. Az áremelkedés jelentős mind a 
város, mind a helyi alapiskolák tekintetében.
„A földgáz- és villanyáram-fogyasztást hosszú 
távú szerződésekkel biztosítottuk, így e téren 
nem kell áremelkedéstől tartanunk. Január 
végén kaptuk meg a Teplo GGE árkalkulációját 
a hőenergiával kapcsolatban. Bár a szalma ára 
nem növekedett, a hőenergia ára jelentősen 
megnőtt, amire reagálnunk kell. Szükség 
esetén takarékossági intézkedéseket vezetünk 
be – a közvilágítás szabályozását, néhány 
középület – pl. a stadion, a T18-as tornaterem, a 
művelődési otthon – bezárását, ill. a karácsonyi 
időszakhoz hasonlóan a otthoni munkavégzést 

úgy, hogy az ügyfélfogadásban ne legyenek 
fennakadások. Az iskolákat és óvodákat nem 
akarjuk korlátozni” – jelentette ki Juhász 
András polgármester a megemelkedett 
energiaárakra való reakciójában. Ahogy 
a városi hivatal vagyongazdálkodási és 
szolgáltatási osztályvezetője elmondta, a 
hőenergia-havidíjak alapján a város költségei 
50 százalékkal emelkednek a tavalyi árakhoz 
képest. „Pénzben kifejezve ez azt jelenti, hogy 
kb. 37 ezer euróval emelkedik ez a tétel, bár 
még nem kaptuk meg a tavalyi elszámolást. 
Várhatóan visszakapunk egy kisebb összeget, 
amely azonban nem lesz jelentős befolyással 
az idei számokra” – tette hozzá Haris Péter. 
Megjegyezte: az Sznf utca 9. alatti és a 
garammikolai óvoda földgázzal fűt, amelynek 
árát hosszú távú szerződésben rögzítette a város, 
így nem veszélyezteti őket az áremelkedés. 
A Teplo GGE központi kazánházából fűtött 

magyar óvodától még nem érkezett meg az idei 
árkalkuláció.
Hőenergia-áremelkedésről számolt be mindkét 
alapiskola is. Míg a magyar tanítási nyelvű 
alapiskola esetében a hőenergia ára 57%-
kal növekszik, a szlovák alapiskola esetében 
több mint 100%-os növekedést tapasztaltak. 
A végső árakat természetesen a szolgáltatott 
hőenergia – időjárástól függő – mennyisége 
is befolyásolja. Az időjárás egyelőre barátságos 
volt a fogyasztókhoz, ezért feltételezhető, hogy 
a végső árak alacsonyabbak lesznek. Emellett, 
ahogy Monika Tomeková, a város közgazdásza 
megjegyezte, az iskolák többletköltségeit 
várhatóan kiegyenlíti az oktatási minisztérium, 
a városnak az iskolai klubok és az étkezdék 
működésére eső összeget kell majd biztosítania. 
Az energiahelyzet miatt már februárban 
költségvetés-módosítást készítenek elő. 
    (ik)

Jelentősen növekedett a hőenergia ára, a város költségvetés-
módosítást és takarékossági intézkedéseket tervez
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A zselízi városi képviselő-testület január 25-
én, szerdán a városi hivatal esketőtermében 
tartotta idei első, sorrendben 4. ülését. A 
tárgyalás rövid szünettel kezdődött, amely 
során a következő napirendi pontban 
tárgyalt kérdésről, az iskolai önkormányzatok 
várost képviselő tagjairól egyeztek meg. 
Ezt követően leváltották az iskolatanácsok 
2019-ben kinevezett tagjait, majd új tagokat 
neveztek az oktatási intézmények testületeibe 
a fenntartó, azaz a város nevében. Név szerint: 
a szlovák AI iskolatanácsába: Polka Pál, 
Kovács Kázmér, Sokol László, Peter Kokoška; 
a magyar tannyelvű AI iskolatanácsába. Sokol 
László, Csenger Tibor, Baka Lajos, Csonka 
Ákos; az Sznf u. 9 alatti óvoda tanácsába: 
Polka Pál, Boška László, Csenger Tibor; a 
magyar nyelvű óvoda tanácsába: Kepka 
Márk, Csonka Ákos; a garammikolai óvoda 
tanácsába: Juhász Eszter, Ivan Pál; az Franz 
Schubert Művészeti alapiskola tanácsába: 
Juhász Eszter, Kepka Márk, Baka Lajos, Polka 
Pál; a városi iskolatanácsba: Kepka Márk, 
Monika Melichová.

A képviselő-testület jóváhagyta egy 54 m2-es 
telek eladását 100 euróért a Západoslovenská 
distribučná (ZsD) Rt-nek. A telken a 
tervek szerint transzformátorállomás 
létesül az előkészületben levő 90-lakásból 
álló lakóház-komplexum számára a Nyári 
utcában. A témával kapcsolatban Csenger 
Tibor megjegyezte, hogy az építkezési telek 
közvetlen szomszédságában mezőgazdasági 
terület található, amely nem a város 
tulajdona, ezért nem tudja befolyásolni 
hasznosításának módját, és ez bizonyos 
veszéllyel járhat. Felvetésére Juhász András 
polgármester kijelentette, hogy a város már 
kapcsolatba lépett a telek tulajdonosával, hogy 
telekcserében egyezzenek meg. Nem jutottak 
egyességre, mert betarthatatlan, a város 
számára elfogadhatatlan feltételeket szabott. 
A felszólalók ugyanakkor megegyeztek abban, 
hogy a telek hasznosítását a városrendezési 
terv szabályozhatja. A testület szolgalmi 
jog létesítését hagyta jóvá egy 1873 m2-es 
telken a ZsD Rt. számára, ugyancsak a Nyári 
utcában tervezett építkezéssel kapcsolatban 

egy magasfeszültségű villanyvezeték 
áthelyezése céljából. A tárgyi terhet 
ellenszolgáltatás nélkül, meghatározatlan 
időre létesítették különleges körülmény 
figyelembevételével, amely ebben az esetben 
a város infrastruktúrájának kiépítését jelenti 
a szolgalmi jog kedvezményezettjének 
költségeire. 
A testület tudomásul vett egy városközponti 
telek eladására kiírt versenytárgyalás 
visszavonásáról szóló beszámolót. A városi 
hivatal vagyongazdálkodási és szolgáltatási 
osztályvezetője tájékoztatta a jelenlevőket, 
hogy a versenybe egyetlen érdeklődő 
jelentkezett: a városban csatornahálózatot 
építő AVA-stav. Haris Péter hozzátette, hogy 
több hónapos tárgyalások után sem sikerült 
velük megegyezni az adásvételi szerződés 
szövegében, ezért a versenyt hatályon 
kívül helyezték. A testület tudomásul 
vette a főellenőr pénzügyi ellenőrzésének 
eredményeit, a határozatok teljesítéséről, 
valamint a városi rendőrség decemberi 
tevékenységéről szóló beszámolót.  (ik)

Januári önkormányzati ülés

Kijelölték az iskolai önkormányzatok várost képviselő tagjait

A januári önkormányzati ülés általános 
vitájában számos téma volt terítéken, 
köztük a városi költségvetés módosításának 
szükségessége a város és szervezetei 
energiaköltség-növekedése miatt, a 
városi utak felújítása a csatornahálózat 
kiépítését követően, a városi pályázatok 
jelenlegi állása, a helyi alapiskolák városi 
támogatásának kiegyenlítettsége, a tergenyei 
hulladéklerakattal kapcsolatos gondok stb.
Csenger Tibor javasolta, hogy minél hamarabb 
hívják össze a városi iskolatanácsot, hogy 
tagjai megvitathassák a város és szervezetei 
energiaköltségének növekedésével járó 
teendőket, hogy szükség esetén módosítani 
lehessen a költségvetést a nem várt költségek 
megtérítésére. Ugyancsak javasolta, hogy 
a testület határozza meg a csatornahálózat 
kiépítése után felújítandó utcák sorrendjét, 
valamint a további, kiemelten fontos 
útfelújítások listáját. Ennek érdekében össze 
kellene hívni az építési bizottságot, amely 
tagjainak terepbejárás után kellene kijelölniük 
a problémás szakaszokat és az egész választási 
időszakra vonatkozó intézkedéseket.
Juhász András polgármester tájékoztatta 
a jelenlevőket a folyó pályázatokról és a 
tervezett projektek előkészületi munkálatairól. 
Felvázolta a csatornahálózat-építés további 

folyamatát. Megjegyezte, hogy ez évre 150 ezer 
eurót különített el a város útfelújításra, ám a 
jövőben növelni kell az e célra előirányzott 
összeget. A polgármester arról is tájékoztatott, 
hogy márciusban 2,2 millió eurós beruházással 
megkezdődik a zselízi szennyvíztisztító-állomás 
bővítése és felújítása. Így a csatornahálózat 
kiépítésével párhuzamosan korszerűsítik a 
tisztítóállomást is, amelynek kapacitását 10 
ezer lakosra dimenzionálják. 
A városi hivatal vagyongazdálkodási 
és szolgáltatási osztályvezetője a 
hulladékelszállítással kapcsolatos problémák-
ról számolt be. Haris Péter szerint át 
kell értékelni a Peszek melletti lerakat 
üzemeltetőjével kötött szerződést, megtalálni 
a legelőnyösebb feltételeket a környéken, és új 
szerződést kötni a hulladék elhelyezéséről. 
A vita egyik központi témájaként a hőenergia 
árának jelentős növekedéséről tárgyaltak 
a képviselők, miután mind a város, mind 
néhány szervezet magasabb árú havidíj-
előrejelzést kapott a szolgáltatótól. Az 
elhangzottak szerint a város esetében 50, 
míg a szlovák alapiskola esetében 110%-os 
növekedést tapasztaltak.
Végül a magyar tannyelvű alapiskola 
felújításának lehetséges forrásairól folyt a 
vita, mivel úgy tűnik: lehetőség nyílik az új 

épület felújítására is forrást kérvényezni. 
Polka Pál az iskolák költségeinek pénzügyi 
hozzájárulásáról szóló, decemberben 
elfogadott rendeletével kapcsolatban 
kijelentette, hogy felborul a szlovák és magyar 
alapiskola között hosszú időn át fenntartott 
egyensúly, mivel a két iskola nem részesül 
azonos szintű hozzájárulásban. A városi 
hivatal pénzügyi osztályvezetője megjegyezte, 
hogy a magyar alapiskolában kevesebb a 
tanuló, ezért egy tanulóra magasabb városi 
hozzájárulást kap. „A magyar alapiskolában 
kevesebben vannak, ezért nagyobb gondot 
okoz kijönni a költségvetésből, a szlovák 
iskolában ilyen gondok sosem voltak. Ha 
azonos feltételeket szeretnénk a két iskola 
napközijében és étkezdéjében, különböző 
módon kell őket finanszírozni. Ha két szlovák 
vagy két magyar alapiskoláról lenne szó, 
ez nem okozna gondot, azonban mivel egy 
szlovák és egy magyar alapiskola között van 
eltérés, ez már probléma. Nem lenne szabad 
ilyen módon osztódnunk, városi épületekről 
van szó, és mi azért vagyunk itt, hogy 
biztosítsuk az egyensúlyt. Ha számszerűsítve 
eltérés is van, a költségvetés szempontjából 
ez nem számottevő, az egyik iskola 74%-os, a 
másik 72%-os támogatást kapott.”             
                    (ik)

A csatornahálózat kiépítésével egy időben 
korszerűsítik a szennyvíztisztító-állomást
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Az összes csapatra érvényes, hogy a 
tavaszi terv a bentmaradás, a jelenlegi 
osztály megtartása. Ez egyáltalán nem 
lesz könnyű feladat, hiszen a felnőttek 
15 forduló után 15 vereséggel és az 
utolsó előtti csapattal szembeni 8 pontos 
hátránnyal állnak az utolsó helyen 3:64-es 
gólaránnyal...
            (Bővebben a 9. oldalon.)

4−5

Februártól orvos nélkül 
érkezik a gyorsmentő...
Aggódjunk vagy sem? 

A zselízi lakótelepek belterületeinek felújítási pályázatának első fázisa január közepén a Napfényes utcában folytatódott, ahol a járdákat és 
a parkoló felületét újították fel. Ahogy arról már lapunk decemberi számában is beszámoltunk, a Béke utcai társasházak közötti területen is 
folytak munkák, ahol új járdafelületek létesültek. A pályázat megvalósításának második fázisa a felmelegedés után kezdődik el a Béke utcai 
játszótér bővítésével. 
A lakótelepek belterületeinek felújítási pályázatára a város 280 ezer eurós vissza nem térítendő támogatást kapott. A projektet a város 5 
százalékban, azaz nem egész 15 ezer euró önrésszel fi nanszírozta.           (fotó: ik)


